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Z á p i s
z ustavujícího zasedání Zastupitelstva Libereckého 

kraje konaného dne 27. 11. 2012

Přítomno: 44 členů zastupitelstva kraje (dle přiložené listiny)

Omluveni: Bc. Stanislav Mackovík

Ověřovatelé zápisu: Mgr. Jan Korytář
Mgr. Romana Žatecká

Zapisovatelka: Bc. Iveta Jáčová

1. Zahájení zasedání
Mgr. Eichler, hejtman, zahájil zasedání zastupitelstva kraje v 10,00 hodin.

2. Schválení předsedajícího ustavujícího zasedání zastupitelstva kraje do zvolení 
hejtmana kraje
Mgr. Eichler 
 sdělil, že v písemných materiálech na stole mají zastupitelé rozhodnutí, kterým ve smyslu 

§ 62 zákona č. 129/2000 Sb., o krajích, rozhodl o pozastavení výkonu usnesení Rady 
Libereckého kraje č. 1498/12/mRK ze dne 5. 11. 2012. Toto rozhodnutí se týká přidělení 
veřejné zakázky „Údržba pozemních komunikací ve vlastnictví Libereckého kraje 
a ve správě KSS LK od 1. 5. 2013“. V souladu se zákonem o krajích předložil návrh na 
zrušení tohoto usnesení rady kraje. 

 Požádal o předložení návrhů na předsedajícího ustavujícího zasedání ZK do zvolení 
nového hejtmana kraje. 

Lena Mlejnková, předsedkyně SLK
 Za SLK a ZpLK navrhla jako předsedajícího Mgr. Eichlera.

Mgr. Eichler
 Žádné další návrhy nebyly vzneseny, nechal hlasovat o návrhu usnesení. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 1/IV/12/ZK
Schválení předsedajícího ustavujícího zasedání zastupitelstva kraje do zvolení hejtmana 
kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

r o z h o d u j e

že Mgr. Stanislav Eichler bude předsedat ustavujícímu zasedání Zastupitelstva Libereckého 
kraje do zvolení hejtmana Libereckého kraje.

HLASOVÁNÍ Č.:  1 PRO: 41 PROTI: 2 ZDRŽEL SE:  1 VÝSLEDEK: byl přijat
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Mgr. Eichler přivítal přítomné a požádal je, aby povstali a zazněla státní hymna ČR, kterou 
zazpíval dětský pěvecký sbor „Vrabčáci“ z Jablonce nad Nisou. 

Mgr. Eichler představil ředitele KÚ LK Mgr. René Havlíka. 

Mgr. Eichler oznámil, že: 
 ustavující zasedání bylo svoláno stávajícím hejtmanem dne 16. 11. 2012,
 ustavující zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje bylo tedy svoláno a koná 

se do 15 dnů ode dne nabytí právní moci rozhodnutí soudu, kterým byla zamítnuta žaloba 
o vyslovení neplatnosti hlasování na území Libereckého kraje,

 informace o konání ustavujícího zasedání byla zveřejněna na úřední desce krajského 
úřadu a na internetových stránkách Libereckého kraje 10 dnů přede dnem konání.

Mgr. Eichler
 sdělil, že dne 26. 11. 2012 byla doručena rezignace na funkci člena ZLK Ing. Blanky 

Nedvědické. Na základě výsledků voleb do krajského zastupitelstva se od 27. 11. 2012 
stává novým členem ZLK Ing. Vladimír Opatrný, kandidát za Změnu pro Liberecký kraj. 

 Konstatoval, že je přítomno 44 zastupitelů a zastupitelstvo je tak usnášení schopné.

3. Složení slibu členů Zastupitelstva Libereckého kraje
Mgr. Eichler předal slovo řediteli KÚ LK Mgr. Havlíkovi. 

Ing. Pešek
 „Za klub KSČM by se rád dozvěděl, kdy přesně byla rezignace Ing. Nedvědické 

doručena.“ 

Mgr. Eichler
 Rezignace byla doručena dne 26. 11. 2012.

Ing. Pešek
 Sdělil, že dle § 48 zánik mandátu vzniká okamžikem doručení hejtmanovi. Na to navazuje 

další paragraf, že náhradníkem se stává další člen dle volební listiny ode dne 
následujícího. 

Mgr. Eichler
 Požádal o vysvětlení JUDr. Němce. 

JUDr. Němec
 Rezignace paní Ing. Nedvědické byla prokazatelně doručena dne 26. 11. 2012. 

Okamžikem převzetí rezignace dle zákona zaniká mandát a dnem následujícím vzniká 
mandát nový. 

Mgr. Eichler
 Předal slovo Mgr. Havlíkovi. 

Mgr. Havlík
 „Vážené zastupitelky, vážení zastupitelé, vítám Vás na dnešním ustavujícím zasedání 

ZLK. 
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 Přečetl všem zastupitelům následující:
„Následně citoval text slibu: člen zastupitelstva skládá na začátku prvního zasedání 
zastupitelstva, jehož se po svém zvolení zúčastní, slib. Tento slib skládá před 
zastupitelstvem pronesením slova "slibuji". Složení slibu potvrdí člen zastupitelstva svým 
podpisem do připraveného archu.“
„Každý zastupitel ještě před složením slibu obdrží Osvědčení o zvolení členem 
Zastupitelstva LK. Toto převzetí rovněž stvrdí svým podpisem do připravené listiny. 
Po přečtení textu slibu vás budu dle abecedního seznamu zvát sem ke mně, předám vám 
Vaše osvědčení. Následně na mikrofon pronesete slovo „slibuji“ a slib stvrdíte svým 
podpisem“.

 Text slibu:
"Slibuji věrnost České republice.  Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu 
vykonávat svědomitě, v zájmu kraje a jeho občanů a řídit se Ústavou a zákony České 
republiky."

 „Nyní vás žádám, abyste v pořadí, v jakém budete přečteni, přistupovali 
k předsednickému stolu, kde obdržíte Osvědčení o zvolení a poté se podepsali do presence 
o převzetí a do presence o složení slibu“:

1 Josef ADAMČÍK

2 Ing. Eva BARTOŇOVÁ
3 PhDr. Jaromír BAXA
4 Ing. Petr BEITL
5 Mgr. Miroslav BERAN
6 Ing. Vladimír BOHÁČ
7 Ing. Eva BUREŠOVÁ
8 Bc. Zdeněk BURSA
9 Ing. Michael CANOV
10 Mgr. Radek CIKL
11 Lukáš ČÍŽEK
12 Mgr. Jaromír DVOŘÁK
13 Jan DVOŘÁK
14 PhDr. Miroslav HUDEC
15 Ivana HUJEROVÁ
16 František CHOT
17 Josef JADRNÝ
18 André JAKUBIČKA
19 Mgr. Lenka KADLECOVÁ
20 Kateřina KLIKAROVÁ
21 Bc. Zuzana KOCUMOVÁ
22 Mgr. Jan KORYTÁŘ
23 Ivan KUNETKA
24 Jiří LÖFFELMANN
25 Alena LOSOVÁ
26 Bc. Stanislav MACKOVÍK
27 PhDr. Hana MAIEROVÁ
28 Vladimír MASTNÍK
29 Lena MLEJNKOVÁ
30 Ing. Vladimír OPATRNÝ
31 Ing. František PEŠEK
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32 Pavel PETRÁČEK
33 Marek PIETER
34 RNDr. Vít PŘÍKASKÝ
35 Bc. Martin PŮTA
36 Martin SEPP
37 Ing. Tomáš SLÁMA
38 Josef SOUČEK
39 Vladimír STŘÍBRNÝ
40 MUDr. Vladimír ŠÁMAL
41 Mgr. Otakar ŠPETLÍK
42 Ing. Miloš TITA
43 Mgr. Petr TULPA
44 Mgr. Tomáš VLČEK
45 Mgr. Romana ŽATECKÁ

Mgr. Eichler 
 sdělil, že hlasování bude provedeno pomocí hlasovacího zařízení a zvednutím ruky,
 hlasování bude veřejné, jen v případě voleb rozhodne o způsobu hlasování zastupitelstvo 

kraje.
 Hlasování – platnost: k platnému usnesení, rozhodnutí nebo volbě je třeba souhlasu 

nadpoloviční většiny všech členů ZK. Procedurální otázky – je třeba většina hlasů 
přítomných členů ZK.

 Přihlašování do diskuse: „V případě, že budete chtít vystoupit s diskusním příspěvkem, 
prosím, abyste tak vždy učinili na mikrofon. Rovněž bych vás chtěl požádat, abyste na 
úvod svého diskusního příspěvku sdělili své jméno, příjmení a politickou stranu nebo 
sdružení, za něž jste byli zvoleni.“

4. Volba ověřovatelů zápisu
Mgr. Eichler na návrh předsedů klubů zastupitelstva kraje určil ověřovateli zápisu ze zasedání 
Mgr. Jana Korytáře a Mgr. Romanu Žateckou. Zápis musí být podepsán nejpozději 
do 7. 12. 2012. 

Diskuze:
Do diskuze se nikdo nepřihlásil. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 2/IV/12/ZK
Volba ověřovatelů zápisu

Zastupitelstvo kraje po projednání

v o l í

tyto ověřovatele zápisu z ustavujícího zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje:

- Mgr. Jana Korytáře (SLK)

- Mgr. Romanu Žateckou (ČSSD)

HLASOVÁNÍ Č.:  2 PRO: 43 PROTI: 1 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

Mgr. Eichler
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 Zapisovatelkou určil Bc. Ivetu Jáčovou. 
 Určil skrutátory pro případ poruchy hlasovacího zařízení:

vedoucí skrutátorka - Ing. Eva Čížkova 
dále jako skrutátoři: pí Marie Laksarová, pí Miroslava Černá, pí Kateřina Nečásková, 
pí Renata Charvátová, pí Jarmila Steinerová, pí Markéta Nešporová 

 sdělil zastupitelům, jaké materiály obdrželi na stůl:
 Návrh upraveného programu ustavujícího zasedání zastupitelstva kraje
 Formulář – osobní a kontaktní údaje (pro potřeby krajského úřadu)
 Formulář – zdravotní pojištění – kategorie
 Telefonní seznam – odbory KÚ
 Dopis ředitele KÚ Mgr. Havlíka
 Směrnice rady LK č. 5/2007 Pravidla pro přijímání a vyřizování petic a stížností
 Návod – Hlasování při zasedání ZK
 Úplné znění zákonů Obce, kraje, hl. m. Praha, úředníci obcí a krajů, obecní policie
 Informace personálního a mzdového oddělení
 Organizační řád KÚ
 Jednací řád zastupitelstva LK
 Volební řád pro volbu hejtmana, náměstků hejtmana a dalších členů Rady LK
 Směrnice RK č. 1/2011 – k odměňování neuvolněných členů ZLK
 Zásady č. 1/2012 – pro vysílání ZK na zahraniční pracovní cesty
 Zásady č. 2/2012 – pro poskytování cestovních náhrad členům ZLK 

při tuzemských pracovních cestách
 Vzdálenost obcí v Libereckém kraji od Liberce
 Jmenný seznam zastupitelů LK dle politických stran

František Chot
 Požádal o předložení rezignace Ing. Nedvědické všem předsedům zastupitelských klubů. 

5. Rozhodnutí o on-line přenosu a pořízení audio-video záznamu z ustavujícího zasedání 
Zastupitelstva Libereckého kraje
Mgr. Eichler nechal hlasovat o on-line přenosu a pořízení audio-video záznamu z ustavujícího 
zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje.

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 3/IV/12/ZK
Rozhodnutí o on-line přenosu a pořízení audio-video záznamu z ustavujícího zasedání 
Zastupitelstva Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

r o z h o d u j e

a) že průběh ustavujícího zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje bude on-line přenášen 
na internetových stránkách Libereckého kraje,

b) že z průběhu ustavujícího zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje bude pro účely 
vyhotovení zápisu pořízen audio-video záznam, který bude po anonymizaci osobních 
údajů uveřejněn na webových stránkách Libereckého kraje po celé volební období tohoto 
zastupitelstva.

HLASOVÁNÍ Č.:  3 PRO: 44 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat
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Mgr. Eichler
Vážené zastupitelky, vážení zastupitelé, vážení hosté, na základě právě přijatého usnesení 
Vás upozorňuji, že průběh zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje bude pro účely 
vyhotovení zápisu pořízen audio-video záznam, který bude po anonymizaci osobních údajů 
uveřejněn na webových stránkách Libereckého kraje.

Mgr. Eichler požádal všechny v zastupitelském sále, aby během průběhu zasedání 
ZK nespouštěli na svých přenosných zařízeních (notebook, mobil, atd.) přímý přenos 
z webových stránek LK. Mohlo by dojít k nežádoucí zvukové zpětné vazbě, tzv. „pískání“. 
V takovém případě musí dojít k vypnutí ozvučení sálu a veřejné wifi. 

6. Schválení programu ustavujícího zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje
Spolu s pozvánkou na zasedání zastupitelstva kraje jste všichni obdrželi návrh programu 
ustavujícího zasedání. 
Mgr. Eichler požádal paní Lenu Mlejnkovou o předložení návrhů za SLK.

Lena Mlejnková, předsedkyně klubu SLK
 sdělila, že všichni zastupitelé kraje obdrželi do desek na stůl návrh upraveného programu,
 požádala o zařazení nového bodu č. 29 „Návrh na zrušení usnesení Rady Libereckého 

kraje“,
 dále požádala o zařazení bodu č. 28 na konec jednání ZK.

Hlasování o upraveném programu paní Mlejnkové:
HLASOVÁNÍ Č.:  4 PRO: 34 PROTI: 7 ZDRŽEL SE: 3 VÝSLEDEK: byl přijat

Mgr. Eichler se zeptal, zda chce někdo z předkladatelů naopak některý bod z dnešního 
jednání stáhnout.

Mgr. Cikl
 „Domnívám se, že by měl být z programu stažen bod č. 25 – Programové prohlášení 

koalice LK. Tento materiál jsme obdrželi den před konáním zastupitelstva kraje a nemohli 
jsme si ho řádně prostudovat. Tento materiál má charakter prohlášení koalice. Klub 
ČSSD nebude k tomuto bodu hlasovat.“

Martin Půta
 „Vnímám připomínku Mgr. Cikla kladně. Informuji klub ČSSD, že programové prohlášení 

bude znovu předloženo do zastupitelstva kraje po třech měsících. Během této doby budou 
moci noví členové rady prozkoumat všechny ekonomické možnosti a možnosti jednotlivých 
resortů. Za tři měsíce tedy bude v jednání ZK nové Programové prohlášení Rady LK.“ 

Mgr. Cikl
 „Je první jednání zastupitelstva kraje a hned máme položeny dva materiály na stůl. To se 

nám nelíbí.“

Martin Půta
 „Těžko jsme mohli předkládat včera nějaké prohlášení rady, když se teprve dnes na 

ustavujícím zasedání rada kraje bude volit.“ 
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Ing. Tita
 Za KSČM. Souhlasí s Mgr. Ciklem, že do jednání ZK patří Programové prohlášení RLK 

nikoliv Programové prohlášení koalice. 

Mgr. Eichler
 Nechal hlasovat o stažení bodu č. 25.

Hlasování o stažení bodu č. 25
HLASOVÁNÍ Č.:  6 PRO: 16 PROTI: 22 ZDRŽEL SE:  5 VÝSLEDEK: nebyl přijat

Nehlasoval 1 člen zastupitelstva kraje. 

USNESENÍ č. 4/IV/12/ZK
Schválení programu ustavujícího zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

s c h v a l u j e

upravený program ustavujícího zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje.

Hlasování o upraveném programu:
HLASOVÁNÍ Č.:  7 PRO: 31 PROTI: 6 ZDRŽEL SE:  6 VÝSLEDEK: byl přijat

Nehlasoval 1 člen zastupitelstva kraje. 

7. Potvrzení Jednacího řádu Zastupitelstva Libereckého kraje
Mgr. Eichler
 Dotázal se, zda se chce někdo přihlásit do diskuze. 

Diskuze: 
Do diskuze se nikdo nepřihlásil. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 5/IV/12/ZK
Potvrzení Jednacího řádu Zastupitelstva Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

p o t v r z u j e

Jednací řád Zastupitelstva Libereckého kraje schválený dne 25. 1. 2011.

HLASOVÁNÍ Č.:  8 PRO: 44 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

8. Volba členů návrhové komise
Mgr. Eichler
 Na jednání předsedů zastupitelských klubů bylo navrženo obsazení členů návrhové 

komise následovně:
- Ing. Michael Canov, předseda návrhové komise (SLK)
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- PhDr. Miroslav Hudec (ZpLK)

- František Chot (KSČM)

- RNDr. Vít Příkaský (ČSSD)

- MUDr. Vladimír Šámal (ODS)

 Požádal jednotlivě členy návrhové komise, aby sdělili, zda souhlasí se svou kandidaturou. 
Všichni odpověděli kladně. 

Diskuze: 
Do diskuze se nikdo nepřihlásil. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 6/IV/12/ZK
Volba členů návrhové komise

Zastupitelstvo kraje po projednání

v o l í

návrhovou komisi ve složení:

- Ing. Michael Canov, předseda návrhové komise (SLK)

- PhDr. Miroslav Hudec (ZpLK)

- František Chot (KSČM)

- RNDr. Vít Příkaský (ČSSD)

- MUDr. Vladimír Šámal (ODS)

HLASOVÁNÍ Č.:  9 PRO: 44 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

9. Potvrzení Volebního řádu pro volbu hejtmana, náměstků hejtmana a dalších členů 
Rady Libereckého kraje
Mgr. Eichler
 Dotázal se, zda se někdo chce přihlásit do diskuze. 

Diskuze: 
Do diskuze se nikdo nepřihlásil. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 7/IV/12/ZK
Potvrzení Volebního řádu pro volbu hejtmana, náměstků hejtmana a dalších členů 
Rady Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

p o t v r z u j e

Volební řád pro volbu hejtmana, náměstků hejtmana a dalších členů Rady Libereckého kraje 
schválený dne 28. 11. 2008.

HLASOVÁNÍ Č.:  10 PRO: 42 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

Nehlasovali 2 členové zastupitelstva kraje.
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10. Rozhodnutí o způsobu volby hejtmana, náměstků hejtmana a dalších členů Rady 
Libereckého kraje
Mgr. Eichler
 Požádal Lenu Mlejnkovou, předsedkyni klubu SLK o vyjádření ke způsobu volby. 

Diskuze:
Lena Mlejnková, předseda klubu SLK
 Za koalici SLK a ZpLK navrhla, aby volby na místo hejtmana, náměstků hejtmana 

a dalších členů Rady Libereckého kraje byly formou tajného hlasování. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 8/IV/12/ZK
Rozhodnutí o způsobu volby hejtmana, náměstků hejtmana a dalších členů Rady 
Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

r o z h o d u j e

že volba hejtmana kraje, náměstků hejtmana kraje a dalších členů Rady Libereckého kraje 
proběhne tajným hlasováním.

HLASOVÁNÍ Č.:  11 PRO: 44 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

11. Volba členů volební komise
Mgr. Eichler
 Na jednání předsedů zastupitelských klubů bylo navrženo obsazení členů návrhové 

komise následovně:
- Mgr. Radek Cikl - předseda volební komise (ČSSD)

- Ing. Eva Burešová (SLK)

- André Jakubička (ZpLK)

- Jan Dvořák (KSČM)

- Mgr. Otakar Špetlík (ODS)

 Zeptal se všech nominovaných, zda souhlasí s kandidaturou na člena volební komise. 
Všichni členové odpověděli kladně. 

Diskuze:
Do diskuze se nikdo nepřihlásil.

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 9/IV/12/ZK
Volba členů volební komise

Zastupitelstvo kraje po projednání

v o l í

volební komisi ve složení:

- Mgr. Radek Cikl - předseda volební komise (ČSSD)

- Ing. Eva Burešová (SLK)



Zápis z ustavujícího zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje konaného dne 27. 11. 2012

Strana 10 z 41

- André Jakubička (ZpLK)

- Jan Dvořák (KSČM)

- Mgr. Otakar Špetlík (ODS)

HLASOVÁNÍ Č.:  12 PRO: 43 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  1 VÝSLEDEK: byl přijat

12. Stanovení počtu uvolněných členů Rady Libereckého kraje
Mgr. Eichler
 Dotázal se, zda se někdo chce přihlásit do diskuze. 

Diskuze:
Do diskuze se nikdo nepřihlásil.

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 10/IV/12/ZK
Stanovení počtu uvolněných členů Rady Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

s t a n o v u j e

počet členů Rady Libereckého kraje uvolněných pro výkon funkce na 9.

HLASOVÁNÍ Č.:  13 PRO: 38 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  5 VÝSLEDEK: byl přijat

Nehlasoval 1 člen zastupitelstva kraje.

13. Stanovení počtu náměstků hejtmana Libereckého kraje
Mgr. Eichler
 Dotázal se, zda se někdo chce přihlásit do diskuze. 

Diskuze:
Do diskuze se nikdo nepřihlásil.

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 11/IV/12/ZK
Stanovení počtu náměstků hejtmana Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

s t a n o v u j e

počet náměstků hejtmana Libereckého kraje na 4.

HLASOVÁNÍ Č.:  14 PRO: 34 PROTI: 1 ZDRŽEL SE:  9 VÝSLEDEK: byl přijat

14. Určení jednotlivých resortů
Mgr. Eichler
 Dotázal se, zda se někdo chce přihlásit do diskuze. 

Diskuze:
Do diskuze se nikdo nepřihlásil.
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Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 12/IV/12/ZK
Určení jednotlivých resortů

Zastupitelstvo kraje po projednání

u r č u j e

tyto resorty:

- resort pro zdravotnictví, tělovýchovu a sport

- resort pro životní prostředí a zemědělství

- resort pro cestovní ruch, památkovou péči a kulturu

- resort pro ekonomiku, investice, správu majetku a informatiku

- resort pro hospodářský a regionální rozvoj, evropské projekty a rozvoj venkova

- resort pro školství, mládež a zaměstnanost

- resort pro sociální věci

- resort pro dopravu

HLASOVÁNÍ Č.:  15 PRO: 26 PROTI: 3 ZDRŽEL SE:  15 VÝSLEDEK: byl přijat

Přestávka 11.05 – 11.25 hodin.

15. Volba hejtmana Libereckého kraje
Mgr. Eichler
 Sdělil, že tato volba bude probíhat tajným hlasováním, jak již bylo v průběhu ustavujícího 

jednání odhlasováno.
 Požádal Lenu Mlejnkovou o sdělení kandidáta na místo hejtmana LK.
 Předal slovo Mgr. Ciklovi, předsedovi volební komise. 

Diskuze:
Lena Mlejnková
 Za koalici SLK a ZpLK navrhují Martina Půtu.

Mgr. Cikl
 Sdělil, že je vše připraveno k tajné volbě. Nikdo jiný nenavrhl jiného kandidáta na pozici 

hejtmana LK.

Ing. Pešek, předseda klubu KSČM
 Stanovisko klubu KSČM, které vzešlo z jednání před konáním ustavujícího zasedání 

zastupitelstva kraje. Obě strany koalice ve svém programovém prohlášení zveřejněném
v předvečer tohoto ustavujícího zasedání a po celou dobu své kampaně vyhlašují jako
základní prvek své činnosti transparentnost v jednání, která jim značnou měrou pomohla 
vyhrát volby. Zároveň vyhlašovali značné zeštíhlení aparátu úřadu, aby poté, co zjistily,
že to podle zákona není možné alespoň v počtu radních a náměstků, tak je začali
rozdělovat na uvolněné a neuvolněné. I jimi deklarované poměrné zastoupení podle 
výsledků voleb není naplněno v dnes navrhovaném složení rady kraje. Navíc 
ve zmíněném prohlášení je deklarován vznik samostatného protikorupčního pracoviště, 
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které není definováno vůbec. Je zřejmé, že má být zřízeno mimo strukturu výborů, jejichž
počet máme dnes schvalovat a tím i mimo vliv a kontrolu zastupitelstva kraje. Snad bude 
zřízeno v rámci rady kraje, ale není známo, kolik bude tato trafika čerpat z rozpočtu kraje.
Náš klub KSČM zásadně odmítá korupci všeho druhu, ale podle našeho názoru a podle 
množících se signálů současné společnosti, jsou v našem trestním řádu už v této době 
dostatečná ustanovení, podle nichž je možno zjištěné případy trestat. Ustavením 
jakéhokoliv orgánu mimo současné struktury policie a dalších orgánů v této sféře dochází 
k ohrožování a devalvaci trestního řádu a těchto orgánů. Navíc bude několika 
nespecifikovaným osobám dána do rukou výrazně vyšší pravomoc, než osobám 
zastupitelů, a to je samozřejmě v rozporu se zákonem o krajích. Jsme přesvědčeni, 
že existuje-li vůle, samozřejmě především politická, v korupčním jednání vyšetřit 
a potrestat, takovýto orgán není potřeba zřizovat. Navíc oznamovací povinnost má každý 
z nás dozví-li se o jakémkoliv jednání, kohokoliv pokud je v rozporu se zákonem, toto 
jednání ohlásit. Z uvedených důvodů se náš klub usnesl, že pro proceduru voleb osob 
nominovaných do rady kraje opustí jednací místnost s výjimkou člena zvoleného do 
volební komise.

PhDr. Baxa
 „Já bych rád k tomu, co tady Ing. Pešek řekl, že fungování KSČM v krajském

zastupitelstvu v minulém období, je typickým příkladem toho příkladu, proč by nějaké 
protikorupční pracoviště mělo být zřízeno. Jejich fungování okolo dopravy v krajském 
zastupitelstvu, okolo uvolněného předsedy výboru pro dopravu a podobné věci, které 
nebyly ničím jiným než trafikami, tak v mých očích toto vystoupení značně 
znevěrohodnili.“

Mgr. Korytář
 „Přátelé z KSČM. Já bych rád reagoval na některé informace, které tady zazněly. Měli 

bychom spolu více diskutovat a omlouvám se, že jsme dali takto bod na poslední chvíli.
O protikorupčním pracovišti jsme mluvili už dlouho dopředu. Zde došlo k určitému 
nepochopení v programovém prohlášení. Napsáno protikorupční pracoviště na úrovni 
kraje, ale na úrovni kraje není myšleno ve smyslu samosprávy, ale ve smyslu 
geografickém. Mělo by jít s největší pravděpodobností o nějaký typ neziskové organizace,
kterou bychom podporovali. Jde spíše o nepochopení a součástí koalice je usnesení o tom,
že koalice předloží do zastupitelstva kraje ke konci února ucelený návrh protikorupční 
strategie, takže nyní ještě máme minimálně 3 měsíce na to, abyste společně s námi mohli 
o této oblasti diskutovat, a určitě se s vámi rádi o tom dále budeme bavit.“

Ing. Beitl
 Klub zastupitelů ODS se dnes také aktivně nezapojí do voleb představitelů Libereckého 

kraje. Prvním důvodem je způsob jakým probíhalo koaliční vyjednávání. Všichni členové 
klubu ODS byli v tomto procesu Změnou pro Liberec označeni mírně řečeno, jako 
nepoužitelní a tímto způsobem byli medializováni. Já bych tady za členy klubu chtěl 
prohlásit toto: „My, naše politické a občanské postoje denně prezentujeme a obhajujeme 
ve svých funkcích a profesích. Tyto postoje a výsledky naší práce jsme kdykoliv ochotni 
diskutovat a obhajovat. Jakékoliv paušalizování a nálepkování považujeme za nešťastné,
populistické a nepřijatelné. Druhým důvodem je to, že Liberecký kraj dnes rozhodně 
potřebuje silnou jednotnou vládu, která provede řadu nepopulárních reforem a kroků,
které umožní, aby se hospodaření kraje srovnalo. Členové klubu ODS považují sestavení 
23 členné koalice za experiment, kterému nevěří ani přímý aktéři, a to opět ze dvou
důvodů. Poté, co pan Korytář, leader jedné z úspěšných stran odmítl spolupráci se všemi 
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možnými partnery, odmítl nakonec i spolupráci se svým koaličním partnerem a převzetí 
osobní odpovědnosti za výsledky řízení nového vedení kraje. Současně i další členové 
navrhované rady kraje deklarovali, že si prozatím ponechávají funkce, tedy většinou posty 
starostů svých obcí. Přes to, co bylo řečeno, přejeme novému vedení kraje, aby 
se s úspěchem zhostilo svých funkcí, a jsou připravena všechna rozhodnutí, která budou 
navržena ve prospěch občanů Libereckého kraje, podpořit.“

Mgr. Kadlecová
 Předsedkyně klubu ČSSD. I náš klub ČSSD se jednohlasně připojuje k vyjádření KSČM 

i všem stanoviskům, které tady zazněly i z klubu ODS. ČSSD se nezúčastní tajné volby.

Mgr. Korytář
 „Překvapuje mě predikce a vyjádření od našich zastupitelských klubů. Když byli schůzky 

předsedů klubů a bavili jsme se o obsazení jednotlivých výborů, tak jsem tam žádné výtky 
k tomu, jak něco probíhá, nezaznamenal. Naopak jsem měl pocit, že chcete spolupracovat 
a máte zájem se s námi bavit. V zákulisí jste celkem vstřícní a spolupracující, a tady 
na veřejném fóru se snažíte být v opozici. Ing. Beitlovi sděluji, že si myslím, že my jsme 
nikdy netvrdili osobně, ani mí kolegové, že všichni členové ODS, kteří byli zvoleni, jsou 
nepoužitelní. Já si to nemyslím o žádném členovi ODS, který byl zvolen. ZpLK jen 
opakovala to, co jsme řekli před volbami, že nemůžeme uzavřít koalici s vaší stranou.“

Bc. Bursa
 „Je velkou škodou, že dokument natolik důležitý jako rezignace paní Nedvědické nám 

nebyl panem Eichlerem nebo předsedy obou hnutí v současné koalici předložen dříve.
Protože pokud by nám byl již předložen v bodu, kdy byli schvalováni jednotliví
zastupitelé, tak by ani pan ředitel, ani pan Opatrný nemohli tento mandát potvrdit ani
převzít, protože budu souhlasit s panem Korytářem naprosto ve všem, co tady řekl. Věřím,
že dodrží to, co sám říká. Jestliže tady mám v ruce rezignaci paní Nedvědické, která byla 
podepsána dne 27. 11. 2012 a panem hejtmanem převzata 26. 11., tak už je tady drobný 
rozpor v datech. Jestliže na dalším listě nás tady pan Korytář s paní Kocumovou
upozorňují na chybu, paní Nedvědické, která tuto rezignaci sepsala již 14. 11.,
to znamená v podstatě ten samý den, co byla zvolena a byla předána na krajský úřad 
23. 11. prostřednictvím paní Bulířové. V poslední větě tady sám pan Korytář píše
- „v případě potřeby či nejasností, se prosím obracejte přímo na Ing. Blanku 
Nedvědickou, která by měla být zpět v ČR dne 29. 11., a která bude schopna výše uvedené 
potvrdit. Já vyzývám zastupitele, aby počkali na paní Nedvědickou, aby skutečně řekla,
zdali se zřekla 27. 11. svého mandátu. Neumím si představit, že bych se účastnil volby, 
která by mohla být do budoucna zpochybněna.“

Bc. Kocumová
 Odpověděla na dotazy, které řekl pan Bursa. Pokud si dobře pamatujeme, volby byly 

14. 10., to znamená o jeden měsíc dříve, než se paní Blanka Nedvědická vzdala svého 
mandátu. Paní Blanka Nedvědická musela 14. 11. odjet na služební cestu do zahraničí,
v té době byl vyhlášený termín zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje na 
30. 11. Vzhledem k tomu, že se jedná o jedno z nejdůležitějších zasedání 
a je bezpodmínečně nutné, abychom zde byli v nadpolovičním počtu, tak jsme se 
domluvili, že pro případ, že by se cokoliv stalo, problémy s letadlem, může mít nějaký 
úraz. Proto Blanka Nedvědická napsala tuto rezignaci, kterou jsme neměli osobně 
v rukou. Měla ji její osobní přítelkyně pro případ, že taková situace nastane, takže nám 
ji předá. Tato událost se skutečně stala. Nikoliv, že by se „zaseklo“ letadlo, ale byl 
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změněn termín konání ZK na 27. 11. 2012. Blanka Nedvědická, ač poslední týden strávila 
v hektické snaze dostat se zpět do ČR, bohužel žádnou možnost, jak by se jí to podařilo, 
nenašla. Proto jsme její rezignaci získali v pátek, byla jsem pro ni osobně za její osobní 
přítelkyní. Dne 26. 11. 2012 jsme zjistili, že je tam skutečně tzv. chyba v psaní, že je tam 
uvedené špatné datum. Na toto jsme upozornili, je to tam přiloženo i s osobním e-mailem
paní Blanky Nedvědické, ve kterém vysvětluje důvod své rezignace. Pokud se podíváte 
do právních výkladů, tak chyba v psaní, je chyba, která ne znepravňuje úkon, který daný 
člověk podepsal.

Mgr. Eichler
 V rámci objektivity musím říci, že nikdy nebyl vyhlášen termín zastupitelstva kraje

30. 11., to byl pouze uvažovaný nejzazší termín a my jsme čekali samozřejmě do 
rozhodnutí krajského soudu. V okamžiku, kdy jsme měli k dispozici termín rozhodnutí 
krajského soudu, tak jsme teprve oficiálně vyhlásili termín ustavujícího Zastupitelstva 
kraje LK, což je 27. 11. 2012.

MUDr. Šámal
 Zeptal se, zastupitelského klubu ZpLK, jestli tento postup je běžný a jestli ještě někdo ze 

zastupitelů má bianko podepsanou rezignaci. 
 „Druhá otázka je na přítomné právníky, protože vzdání se mandátu mi přijde tím, co jsme 

tady slyšeli tak zmatečný, že se obávám, aby ex post nebylo nějakou žalobou naše 
hlasování a dnešní jednání zpochybněno. Já bych opravdu byl rád, kdyby se k tomu pan 
JUDr. Němec ještě jednou mohl vyjádřit, protože tento zmatek v datech může být zdánlivá 
banalita, ale nakonec to může být velký problém.“

JUDr. Němec
 Již bylo vše řečeno dle zákona o krajích, který řeší rezignaci na mandát. Není zde

povinnost ověřeného podpisu. Zákon neřeší datum podpisu, ale zákon řeší, kdy rezignace 
byla předána panu hejtmanovi. V den podání zaniká mandát a den následující vzniká 
mandát dalšímu členovi. 

Mgr. Korytář
 Odpověděl panu Šámalovi – „nejedná se o běžný postup, jedná se o postup mimořádný. 

Žádnou bianko rezignaci nemáme nikdo připravenou k použití.“

MUDr. Šámal
 Požádal, aby měli všichni zastupitelé kraje možnost vidět rezignaci, paní Nedvědické. 

Chtěl by to z toho důvodu, aby volby, které budou prováděny, nebyli neplatné. 

Mgr. Eichler
 Požádal svou asistentku, aby okopírovala pro všechny členy zastupitelstva kraje rezignaci 

s dopisem, paní Nedvědické.

Bc. Kocumová
 V dopise není uvedeno, že se vzdává mandátu paní Nedvědická k 27. 11. 2012, ale je 

uvedeno datum, které je uvedeno špatně. Napsáno: „Tímto se vzdávám mandátu v ZLK 
a podpis“.

 Přečetla e-mail, který chtěla Ing. Blanka Nedvědická přečíst: „Níže uvádím důvod 
rezignace s prosbou, zda bys nechala zveřejnit moje vyjádření ještě před zastupitelstvem, 
aby se předešlo možným spekulacím. Děkuji.“. „Zdůvodnění rezignace. Za situace, kdy po 
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volbách do ZLK vznikla koalice SLK a ZpLK s převahou jednoho hlasu, nepřítomnost 
jediného zástupce koalice na 1. jednání zastupitelstva může vážně ohrozit fungování 
tohoto uskupení. Odcestovala jsem na plánovanou pracovní cestu do zámoří až poté, co 
hejtman LK p. Eichler, oznámil termín jednání ustavujícího zastupitelstva na pátek dne 
30. 11. 2012. Po mém odjezdu byl však termín změněn na úterý 27. 11. 2012. 
Z technických důvodů není pro mě možné vrátit se do ČR dříve, než ve středu dne 
28. 11. 2012. Z tohoto důvodu je v této situaci jediným možným řešením má rezignace na 
místo v Zastupitelstvu LK a uvolnění této pozice dalšímu členovi hnutí ZpLK. Jsem 
připravena dál pracovat pro úspěšné fungování koalice a nezklamat důvěru všech, kteří 
mi dali svůj hlas. Ing. Blanka Nedvědická, San Pedro, Belize, dne 25. 11. 2012.“Tímto 
e-mailem potvrdila, že je to její svobodné rozhodnutí. 

Mgr. Cikl
 Přijde mi diskuze k tomuto poněkud nedůstojná. 

Mgr. Canov
 Dnes obdržel Osvědčení o zvolení Ing. Opatrný, z tohoto důvodu úředníci KÚ LK 

rozhodli, že zánik mandátu je platný. Snaha kolegy zpochybnit toto ZK, je sice dojemná, 
ale když se na začátku jednání ustavujícího zasedání skládal slib zastupitele, tak tam tato 
námitka vůbec neproběhla. Skládal slib Ing. Opatrný a nikdo tento slib nenapadl.   

Mgr. Korytář
 Obrátil se na zastupitele s otázkou, zda má někdo z nich nějaké indicie, že by chtěla paní 

Nedvědická, svou rezignaci zpochybnit nebo, že s ní nesouhlasí.  

Bc. Bursa
 Postup, kterým byli zastupitelé kraje s rezignací seznámeni, je velmi nestandartní. 

Ivana Hujerová
 Připomenula, že informace o případné rezignaci byla sdělena již na tiskové konferenci 

dne 19. 11. 2012.

Bc. Kocumová
 Způsob podání rezignace je standardní. Požádala o přerušení této diskuze. Pokud má 

někdo nějaké pochybnosti, tak ať se na mě dne 28. 11. 2012 obrátí, protože se tento den 
Ing. Nedvědická vrací do ČR. 

Mgr. Cikl
 Požádal předsedy klubů o návrhy na funkci hejtmana LK.

Lena Mlejnková, předsedkyně klubu SLK
 Za koalici SLK a ZpLK navrhují Martina Půtu.

Mgr. Cikl
 Požádal Martina Půtu o vyslovení souhlasu se svojí kandidaturou a o stručné představení

své osoby. 

Martin Půta
 Souhlasí se svou kandidaturou na funkci hejtmana LK.
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 „Dámy a pánové, kolegyně zastupitelky a zastupitelé, tady v sále i ti, co jsou na chodbě. 
Vážený pane hejtmane Eichlere, vážený pane řediteli Havlíku, vážený pane senátore 
Zemane, vážený pane poslanče Skokane. Předstupuji před vás, jako kandidát na hejtmana 
za koalici SLK a ZpLK. Nevím jaká je přesně životní a profesní dráha na základě, které by 
člověk měl předstoupit před toto ctihodné shromáždění a prohlásit, že je vhodným 
kandidátem na hejtmana. Proto se v demokratické společnosti konají volby, na základě 
jejich výsledku, zde před vámi stojím a usiluji o vaši podporu. Dovolte mi, abych se Vám 
krátce představil. Od roku 2002 jsem starostou pohraničního Hrádku nad Nisou, od roku 
2007 krajským zastupitelem. V letech 2008 - 2011 jsem vykonával funkci předsedy 
Sdružení obcí Libereckého kraje. Od roku 2011 jsem předsedou české strany Euroregionu 
Nisa. Všechny zkušenosti získané za 10 let práce v samosprávě jsem připraven použít ve 
prospěch Libereckého kraje a jeho obyvatel. Samozřejmě pokud získám vaši důvěru. 
Zastupitelkám a zastupitelům mohu slíbit, že budu k jejich návrhům, připomínkám 
a názorům přistupovat bez ohledu na to, zda je jejich předkladatelem koaliční nebo 
opoziční zastupitel. Budu usilovat o to, aby Rada Libereckého kraje pracovala jako tým, 
ve kterém nebude převládat názor jednotlivých resortů, ale budeme hledat řešení pro 
skutečné problémy obyvatel Libereckého kraje. Mým cílem bude otevřený a odpovědně 
hospodařící Liberecký kraj usilující o udržitelný rozvoj celého území kraje, vstřícný ke 
svým obyvatelům, obcím a městům, podnikatelům a neziskovému sektoru. V otevřeném 
Libereckém kraji budou všechny dostupné informace zveřejněny na webových stránkách 
kraje. Rozhodovat se bude podle jasných a předem známých pravidel a pod přísným 
dohledem obyvatel Libereckého kraje. Budeme odpovědně posuzovat výdaje kraje, veřejné 
zakázky budou férové a skutečně otevřené a jako kontrolní mechanismus bude sloužit 
zveřejnění všech uzavřených smluv, vystavených faktur a každé koruny utracené 
z rozpočtu Libereckého kraje. Všechna svá rozhodnutí budeme konzultovat 
se samosprávou obcí a měst, obyvatel našeho regionu a regionů, kterých se rozhodnutí 
týkají, podnikatelů a neziskového sektoru. Na základě výsledků krajských voleb 2012 jsem 
připraven umožnit práci v odborných výborech Zastupitelstva Libereckého kraje,
v komisích Rady Libereckého kraje, v dozorčích orgánech firem s majetkovou účastí 
Libereckého kraje. Všem zastupitelům bez ohledu na to, za jakou volební stranu byli 
zvoleni. Budu usilovat o to, aby diskuze a hledání řešení problémů probíhaly bez ohledu 
na stranickou příslušnost předkladatele, ovšem s plným respektem k jejich názorům 
a životním zkušenostem. V příštích 4 letech jsem připraven jako 1 ze 45 krajských 
zastupitelů pracovat na osazení programového prohlášení Starostů pro Liberecký kraj 
a Změny pro Liberecký kraj. Vydat pro ně podporu výrazné většiny krajských zastupitelů 
a obyvatel Libereckého kraje. Vážené zastupitelky, vážení zastupitelé, těším 
se na spolupráci s Vámi a žádám Vás o podporu v tajné volbě hejtmana Libereckého 
kraje. Děkuji.“

Mgr. Korytář
 Podpořil kandidaturu Martina Půty, do funkce hejtmana Libereckého kraje. Odchod 

zastupitelů ČSSD a KSČM z jednacího sálu okomentoval slovy, že doufá, že se 
zastupiteli, kteří odešli z jednací místnosti, odešla i minulá éra.

MUDr. Šámal
 Dotázal se Martina Půty, zda se vzdá v případě zvolení hejtmanem své funkce starosty 

Hrádkem nad Nisou. Požádal, aby tuto otázku zodpověděli všichni, kteří kandidují 
za Starosty pro Liberecký kraj. 

Martin Půta
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 „Před volbami jsem mnohokrát prohlašoval, že neumím sedět na dvou židlích zároveň. 
Na funkci starosty v Hrádku nad Nisou budu rezignovat, pokud mě zvolíte, 
na prosincovém zasedání zastupitelstva města dne 19. 12. 2012.“

Mgr. Cikl
 Jasně a srozumitelně vysvětlil, jak vyplnit hlasovací lístek. Řekl, že v případě nepřevzetí 

volebního lístku bylo zaznamenáno „odmítl převzít“. 

Přestávka 12.20 – 12.35 hodin.

Mgr. Cikl
 Po sečtení hlasů sdělil výsledek hlasování - Martin Půta se stal hejtmanem Libereckého 

kraje.

Výsledek tajné volby:
HLASOVÁNÍ Č.:  16 PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

21 členů zastupitelstva odmítlo převzít hlasovací lístek. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 13/IV/12/ZK
Volba hejtmana Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

v o l í

Bc. Martina Půtu do funkce hejtmana Libereckého kraje

a  s t a n o v u j e

že Bc. Martin Půta, hejtman Libereckého kraje, je uvolněn pro výkon této funkce ode dne 
27. 11. 2012.

Mgr. Eichler
 Nově zvolený hejtman Libereckého kraje obdržel od Mgr. Eichlera řetěz a předal mu 

řízení dalšího průběhu ustavujícího zasedání zastupitelstva kraje. 

Martin Půta
 Přivítal přítomné a poděkoval za gratulace. 
 „Chtěl bych všem 23 zastupitelům, kteří mě v tajné volbě podpořili, poděkovat,

za podporu. Děkuji za podání ruky od předsedy zastupitelského klubu ODS, Ing. Petra 
Beitla. Řekl jsem mu, když jsme si tady podávali ruce po zvolení, že tu podanou ruku
přijímám a těším se na spolupráci a věřím, že budeme umět hledat pro rozumné návrhy 
podporu nového ODS, ale i u těch zastupitelů, kteří opustili jednací sál a jasně se tak 
vyslovili o svém poměru k demokracii. Myslím si, že tajná volba je vrcholem 
demokratického zřízení, protože každý může hlasovat podle svého přesvědčení a bez 
kontroly. Ti, kteří opustili sál, tak se k tomuto institutu myslím vyjádřili poměrně jasně.
Přesto udělám všechno proto, aby velká většina návrhů, které budeme projednávat 
v každém zastupitelstvu ve volebním období 2012 - 2016 získávala podporu nejenom těch
23 hlasů koalice, ale naprosté většiny všech zastupitelů. Jsem přesvědčen o tom, že tak 
každé zastupitelstvo kraje funguje. Věřím, že budeme hledat taková řešení, která budou
pro obyvatele Libereckého kraje vždy krokem dopředu, byť jak tady zaznělo, to nemusí být 
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vždy rozhodnutí lehká, protože období, které nás čeká, jednoduché nebude. Bude potřeba 
v řadě oblastí hledat řešení financování, bude potřeba v řadě oblastí mezi samosprávami 
projednávat nové nastavení různých mechanismů, nové nastavení zřizovatelských funkcí.“

16. Volba statutárního náměstka hejtmana Libereckého kraje
Mgr. Cikl
 Požádal předsedy klubů o předložení návrhů na statutárního náměstka hejtmana. 

Diskuze:
Lena Mlejnková, předseda klubu SLK
 Za koalici SLK a ZpLK navrhují Bc. Zuzanu Kocumovou.

Bc. Kocumová
 Sdělila souhlas se svou kandidaturou na místo statutární náměstkyně hejtmana. 
 „Do ZLK jsem byla zvolena za Změnu pro Liberecký kraj. Vystudovala jsem Technickou 

univerzitou v Liberci, obor sportovní management. V současné době jsem již šestým
rokem v Zastupitelstvu města Liberec a půl roku jsem zde působila na pozici náměstkyně 
primátora. Přijímám kandidaturu na pozici zdravotnictví a sport. Pokud dostanu vaši 
důvěru, ráda bych navázala na práci mého předchůdce a jsem si zároveň vědoma, že před 
námi leží velmi těžký úkol, a tím je vytvoření dlouhodobé vize, která zaručí dostupnou 
a kvalitní lékařskou péči v Libereckém kraji v dalších letech. Je před námi období, kdy 
budeme muset řešit otázku možného slučování nemocnic. Zároveň jsou lékařská zařízení 
pod neustálým tlakem na snižování počtu lůžek v restrukturalizaci. Budu ráda, když
v tomto oboru vznikne pracovní skupina, která bude složena ze širokého počtu odborníků, 
zástupců, lékařů, pojišťoven, vedení lékařských zařízení a samozřejmě také zástupců 
ostatních politických stran, i těch kteří stojí třeba nyní v předsálí. Jsem si vědoma, že 
nebudeme moci protlačovat jakákoliv řešení nenásilným způsobem. Věřím, že v dalších 
letech se nám podaří najít takovou koncepci, která bude přijatelná pro všechny, která
poskytne pacientům kvalitní péči a lékařům dobré podmínky pro jejich práci bez ohledu 
na to, jaké bude mít politické vedení další zájmy. V oblasti sportu bych se ráda zaměřila 
především na zprůhlednění financování sportu a nastavení jasného systému, který zaručí, 
že se dostane na všechna odvětví a na co nejširší základnu. Oblast sportu je v ČR 
dlouhodobě podfinancována a vidím to jako velký problém nejen proto, že to není 
dostatečně velká základna pro vrcholový sport, ale také v návaznosti na předchozí obor. 
Sport je prevencí zdravého životního stylu a zdraví obecně. Nedostatek financí v tomto 
oboru se následně projevuje vyššími náklady ve zdravotnictví. Budu ráda, pokud mi 
projevíte důvěru. Udělám vše možné proto, aby tento obor fungoval, a aby jak jsem již 
řekla, vycházeli z mého resortu názory a náměty, které budou přijatelné pro všechny.“

Mgr. Žatecká
 „Možná mě dost mrzí, že jsem pochopila z toho krátkého představení, že zdravotnictví je 

jenom přílepek, něco co má jen velmi hrubé obrysy a nebylo představeno, tak jako byly 
možná představeny nějaké vize, které se týkají sportu. Nominace mě opravdu nenaplnila 
jistotou, že na tento důležitý resort, je nominován člověk, který má představu o fungování 
zdravotnictví a možných dopadech vládní reformy zdravotnictví na pacienty hlavně 
v Libereckém kraji. Nominace paní Kocumové, která se netají neznalostí a odvážně ji 
vydává za přednost a teď tedy alespoň soudím z toho, co jsem četla v médiích, v podstatě 
říkáte veřejnosti, že podceňujete resort zdravotnictví a hlavně dopady reformy 
zdravotnictví v České republice. Dopady na pacienty budou nevratné, proto tedy 
neznalost a nekompetentnost radního tohoto rezortu nemohu považovat za výhodu 
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či polehčující okolnost, ale za hazard s pacienty. Možné důsledky této personálie, tedy 
nominace paní Kocumové, bez jakýchkoliv kompetencí na radní pro resort zdravotnictví 
sebou nesou vážná rizika, jak pro návrhy předkládané Zastupitelstvu Libereckého kraje,
tak i pro veřejnost Libereckého kraje.“

Mgr. Korytář
 Reagoval na Mgr. Žateckou. „Váš přístup se mi zdá značně nezodpovědný, protože ve 

chvíli, kdy tu padaly nominace na obsazení tohoto postu, tak jsem tady žádný jiný návrh 
nezaznamenal, ani od vás, ani od nikoho dalšího. Nechce se mi věřit, že by lepší řešení 
bylo, kdyby tento post nebyl obsazen, proto moc nerozumím vašim výtkám. Pokud se Vám 
na tom něco nelíbilo, předpokládal bych, že navrhnete lepšího kandidáta. Nebo jste to 
myslela tak, že by se tomuto resortu nikdo neměl věnovat?“ Požádal Mgr. Žateckou 
o odpověď.

Mgr. Žatecká
 „Pane Korytáři, asi jsem čekala daleko kvalifikovanější nominaci, než je nominace paní 

Kocumové. Prosím nehodnoťte můj přístup, já jsem pouze vyjádřila svůj názor 
a na to mám v demokracii právo.“

Bc. Kocumová
 „Nemyslím si, že by moje odborná nekvalifikovanost v tomto oboru byla mou hlavní 

výhodou. Já jsem pouze řekla, že si nemyslím, že by to muselo být nevýhodou, jelikož mám
okolo sebe poměrně silný tým odborníků v této oblasti a zároveň jsem připravena oslovit 
i další lidi, a to nejen ze ZpLK, ale i z ostatních stran. Co se týče toho, že bych 
podceňovala oblast zdravotnictví, to si v žádném případě nemyslím. Toto není jen funkce 
odborná, ale i funkce politická.“

Martin Půta
 „Chci Mgr. Žateckou ubezpečit v tom, že mi nechceme, jako Rada Libereckého kraje,

fungovat jako 9 zástupců jednotlivých resortů, ale jako tým. Takže vás mohu minimálně 
ubezpečit v tom, že pan Vladimír Mastník pracoval v minulosti jako ředitel nemocnice 
v Lomnici nad Popelkou. Jsem přesvědčen, že v rámci práce Rady Libereckého kraje bude 
určitě v případě zájmu ze strany kolegyně Kocumové obsahově připraven poskytnout 
nejen radu, ale také zkušenosti, které v řízení nemocnice získal. Já jsem před 2 týdny 
využil nabídky pana poslance Němečka a ředitele nemocnice v Jablonci nad Nisou a sešel 
jsem se všemi řediteli nemocnic na území Libereckého kraje a považuji toto za vyslání 
jistého signálu, že vedení Libereckého kraje považuje fungování všech nemocnic bez 
ohledu na to, kdo zřizuje, zda to je Liberecký kraj, nemocnice soukromé nebo jsou to 
nemocnice zřizované městy. Považujeme všechny nemocnice za důležité a budeme hledat 
takový strategický dokument, který by jasně vymezil pozici Libereckého kraje vůči 
zdravotním pojišťovnám. Je škoda, že sociální demokracie za uplynulé 4 roky, kdy měla 
plnou možnost takový dokument zpracovat a vůči zdravotním pojišťovnám ho jasně držet,
tak takový dokument nejen, že nezpracovala, ale ani nepřipravovala.“

Mgr. Cikl
 Jasně a srozumitelně vysvětlil, jak vyplnit hlasovací lístek. Řekl, že v případě nepřevzetí 

volebního lístku bylo zaznamenáno „odmítl převzít“.

Přestávka 13.15 – 13.23 hodin.
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Mgr. Cikl
 Po sečtení hlasů sdělil výsledek hlasování - statutární náměstkyní hejtmana Libereckého 

kraje, řízení resortu zdravotnictví, tělovýchovy a sportu se stala Bc. Zuzana Kocumová.

Výsledek tajné volby:
HLASOVÁNÍ Č.:  17 PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

21 členů zastupitelstva odmítlo převzít hlasovací lístek. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 14/IV/12/ZK
Volba statutárního náměstka hejtmana Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

v o l í

Bc. Zuzanu Kocumovou do funkce statutární náměstkyně hejtmana Libereckého kraje,

s t a n o v u j e

že Bc. Zuzana Kocumová, statutární náměstkyně hejtmana Libereckého kraje, je uvolněna 
pro výkon této funkce ode dne 27. 11. 2012,

u r č u j e

že Bc. Zuzana Kocumová, statutární náměstkyně hejtmana Libereckého kraje, zastupuje 
hejtmana Libereckého kraje v době jeho nepřítomnosti nebo v době, kdy hejtman 
Libereckého kraje nevykonává funkci

a  s v ě ř u j e

Bc. Zuzaně Kocumové, statutární náměstkyni hejtmana Libereckého kraje, řízení resortu 
zdravotnictví, tělovýchovy a sportu.

17. Volba náměstka hejtmana Libereckého kraje
Mgr. Cikl
 Požádal předsedy klubů o předložení návrhů na náměstka hejtmana. 

Diskuze:
Lena Mlejnková, předseda klubu SLK
 Za koalici SLK a ZpLK navrhují Marka Pietera.

Marek Pieter
 „Vážený pane hejtmane, vážené zastupitelky, vážení zastupitelé, vážení občané, stojím 

před vámi jako kandidát na post náměstka pro resort ekonomiky, investic, správy majetku 
a informatiky. Jsem připraven tuto funkci vykonávat. Odpovím na dotaz, který byl ohledně 
funkcí starosty. Chci uvést, že jsem starosta Města Desná od roku 2002 a jsem 
i zastupitelem LK od roku 2007. Samozřejmě jsem připraven v případě zvolení do této 
funkce, vzdát se mandátu starosty Města Desná, což je samozřejmě velikou obětí, když 
řeknu, této vyšší politiky. Nicméně jsem připraven tohoto dostát a rád bych realizoval tuto 
změnu do konce roku 2012. Je mi 39 let, mám 3 děti, jsem ženatý. Stojíme samozřejmě 
před tím, že hlavním úkolem v rámci ekonomiky bude rozpočet Libereckého kraje. Já 
věřím, že v rámci koalice Starostů pro Liberecký kraj a Změny pro Liberecký kraj 
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vytvoříme Plán investic a priorit Libereckého kraje, především vycházející z potřeb 
obyvatel Libereckého kraje, tak abychom mohli posunout náš kraj dál směrem k rozvoji.
Samozřejmě to nebude lehká cesta, protože jenom od roku 2008 se zvedla zadluženost 
Libereckého kraje o 65 procent. Skončíme letošní rok v hodnotě mínus, v rámci úvěru 
1 183 327 000 Kč, ale už zde slibujeme a samozřejmě v návrhu rozpočtu na rok 2013 
bude zrušení trafiky uvolněného předsedy dopravního výboru pana Tity za KSČM. Bude 
zde zrušení program G-99, všichni ho známe pod přezdívkou „porcování medvěda“, 
v kterém se v roce 2011 rozdělilo na 60 milionů korun. Samozřejmě se budeme snažit 
omezit externí služby v rámci Libereckého kraje, které jsou objednávány, přestože 
oddělení a schopní zaměstnanci úřadu jsou schopni tuto agendu spravovat. Chtěl bych 
dosáhnout toho, aby se stabilizoval rozpočet Libereckého kraje a aby hospodaření bylo 
s ohledem na minimální zadlužení pro naše obyvatele budoucích generací.“

Mgr. Cikl
 Jasně a srozumitelně vysvětlil, jak vyplnit hlasovací lístek. Řekl, že v případě nepřevzetí 

volebního lístku bylo zaznamenáno „odmítl převzít“. 

Přestávka 13.40 – 13.45 hodin.

Mgr. Cikl
 Po sečtení hlasů sdělil výsledek hlasování - náměstkem hejtmana Libereckého kraje, 

řízení resortu ekonomiky, investic, správy majetku a informatiky se stal Marek Pieter.

Výsledek tajné volby:
HLASOVÁNÍ Č.:  18 PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

21 členů zastupitelstva odmítlo převzít hlasovací lístek. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 15/IV/12/ZK
Volba náměstka hejtmana Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

v o l í

Marka Pietera do funkce náměstka hejtmana Libereckého kraje,

s t a n o v u j e

že Marek Pieter, náměstek hejtmana Libereckého kraje, je uvolněn pro výkon této funkce ode 
dne 27. 11. 2012

a  s v ě ř u j e

Marku Pieterovi, náměstkovi hejtmana Libereckého kraje, řízení resortu ekonomiky, investic, 
správy majetku a informatiky.

18. Volba náměstka hejtmana Libereckého kraje
Mgr. Cikl
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 Požádal předsedy klubů o předložení návrhů na náměstkyni hejtmana. 

Diskuze:
Lena Mlejnková, předseda klubu SLK
 Za koalici SLK a ZpLK navrhují PhDr. Hanu Maierovou.

PhDr. Maierová
 „Vážené kolegyně, vážení kolegové, dámy a pánové, dovolte mi, abych se alespoň velmi 

krátce představila. Jsem, starostkou města Turnova. Ve veřejné správě působím od roku 
1994, jako členka rady města, poté 2 období jako místostarostka pro podobné resorty, do
kterých jsem nyní nominována. Před tím 20 let práce v muzeu. Vzhledem k tomu, že mám 
setrvale kontinuitu ve své práci v oblasti, zvláště cestovního ruchu, jako předsedkyně 
Sdružení Český ráj a členka nejrůznějších celostátních orgánů stejně, tak jako 
v památkové péči, tak jsem si dovolila přijmout tuto kandidaturu. Věřím, že bych mohla 
přispět svými zkušenostmi a znalostmi k tomu, abychom jednak navázali na to mnohé, co
bylo v tomto oboru doposud uděláno. Zároveň vím, že tyto obory jsou vždy o partnerské 
spolupráci ať už v cestovním ruchu s privátním sektorem, ale i památkové péči,
z neziskových organizací, s odbornými organizacemi. Jsem připravena řešit problémy 
v této široké komunikace se všemi partnery a věřím, že se podaří nastolit tuto komunikaci 
i v rámci našeho zastupitelstva, tak abychom úkoly, které jsou nastíněny v tom 
programovém prohlášení zvládli splnit. Zodpovím otázku, ačkoliv, jak tady bylo řečeno
na funkci starosty jsem připravena, že budu rezignovat v městě Turnově. S kolegy 
z nezávislého bloku řešíme mou náhradu. Nebude to tak rychlé, ale nejdelší horizont je
únor, březen 2013.“ 

Mgr. Cikl
 Jasně a srozumitelně vysvětlil, jak vyplnit hlasovací lístek. Řekl, že v případě nepřevzetí 

volebního lístku bylo zaznamenáno „odmítl převzít“. 

Přestávka 14.05 – 14.15 hodin.

Mgr. Cikl
 Po sečtení hlasů sdělil výsledek hlasování - náměstkyní hejtmana Libereckého kraje, 

řízení resortu cestovního ruchu, památkové péče a kultury se stala PhDr. Hana Maierová.

Výsledek tajné volby:
HLASOVÁNÍ Č.:  19 PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

21 členů zastupitelstva odmítlo převzít hlasovací lístek. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 16/IV/12/ZK
Volba náměstka hejtmana Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

v o l í

PhDr. Hanu Maierovou do funkce náměstka hejtmana Libereckého kraje,

s t a n o v u j e

že PhDr. Hana Maierová, náměstkyně hejtmana Libereckého kraje, je uvolněna pro výkon 
této funkce ode dne 27. 11. 2012

a  s v ě ř u j e
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PhDr. Haně Maierové, náměstkyni hejtmana Libereckého kraje, řízení resortu cestovního 
ruchu, památkové péče a kultury.

19. Volba náměstka hejtmana Libereckého kraje
Mgr. Cikl
 Požádal předsedy klubů o předložení návrhů na náměstka hejtmana. 

Diskuze:
Lena Mlejnková, předseda klubu SLK
 Za koalici SLK a ZpLK navrhují Josefa Jadrného.

Josef Jadrný
 „Vážené zastupitelky, vážení zastupitelé, pane hejtmane a milý hosté. Oznamuji, 

že kandidaturu přijímám. Jmenuji se Josef Jadrný, jsem ženatý, mám 2 děti, manželka 
i dcera jsou učitelky, syn končí 5. ročník vysoké školy Ekonomicko-technologické v Praze. 
Jsem již 2 roky v libereckém zastupitelstvu a 5 let vedu občanské sdružení Naše 
Podještědí, které velice intenzivně bojuje proti obnovení těžby uranu v Libereckém kraji.  
Kandidoval jsem, jako krajský předseda SZ na kandidátce Změny pro Liberecký kraj.
Profesně přicházím ze stavební profese, kde se dlouhodobě věnuji zpevňovaným svahům,
zvláště pak výstavbě kameninových zdí. Poslední 3 roky, protože se nám podařilo umístit 
některé naše výrobky v Rakousku a ve Švýcarsku, tak se věnuji zahraničnímu obchodu 
v naší firmě. Mojí srdeční záležitostí, která mě přitáhla i do politiky, je záchrana 
Podještědí. Pokud mě zvolíte, tak za svůj resort slibuji všem lidem za Ještědem, že se budu 
důsledně, zabývat zvýšeným controllingem a sanováním po těžbě uranu. Moje první
pracovní cesta určitě povede k hořícím skládkám na Frýdlantsku.“

Mgr. Cikl
 Jasně a srozumitelně vysvětlil, jak vyplnit hlasovací lístek. Řekl, že v případě nepřevzetí 

volebního lístku bylo zaznamenáno „odmítl převzít“. 

Přestávka 14.30 – 14.37 hodin.

Mgr. Cikl
 Po sečtení hlasů sdělil výsledek hlasování - náměstkem hejtmana Libereckého kraje, 

řízení resortu životního prostředí a zemědělství, se stal Josef Jadrný.

Výsledek tajné volby:
HLASOVÁNÍ Č.:  20 PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

21 členů zastupitelstva odmítlo převzít hlasovací lístek. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 17/IV/12/ZK
Volba náměstka hejtmana Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

v o l í

Josefa Jadrného do funkce náměstka hejtmana Libereckého kraje,

s t a n o v u j e
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že Josef Jadrný, náměstek hejtmana Libereckého kraje, je uvolněn pro výkon této funkce ode 
dne 27. 11. 2012

a  s v ě ř u j e

Josefu Jadrnému, náměstkovi hejtmana Libereckého kraje, řízení resortu životního prostředí 
a zemědělství.

20. Volba člena Rady Libereckého kraje
Mgr. Cikl
 Požádal předsedy klubů o předložení návrhů na člena rady. 

Diskuze:
Lena Mlejnková, předseda klubu SLK
 Za koalici SLK a ZpLK navrhuji Alenu Losovou, dipl.um.

Alena Losová, dipl.um.
 „Dobrý den, vážený pane hejtmane, vážené paní zastupitelky, vážení páni zastupitelé,

vážení hosté, dámy a pánové. S navrženou kandidaturou souhlasím. Předstupuji před vás,
abych získala vaši důvěru při volbě radní pro resort školství, mládeže a zaměstnanosti.
Jmenuji se Alena Losová, je mi 49 let, jsem vdaná, mám dceru Evu. 29 let pracuji jako 
učitelka v ZUŠ v České Lípě. Vystudovala jsem konzervatoř v Teplicích, obor hudba a hra
na hoboj. Do Zastupitelstva Libereckého kraje jsem kandidovala za hnutí Změna pro 
Liberecký kraj. Jsem členkou Strany zelených, dále jsem předsedkyní Krajské rady 
Českomoravského odborového svazu pracovníků školství, v jehož rámci mám na starosti 
základní umělecké vzdělávání. V Libereckém a v Ústeckém kraji vykonáváme metodicko-
poradní činnost ředitelům škol a školských zařízení při zajištění BOZP. Problematice
regionálního školství se intenzivně věnuji 6 let. Když o školství budeme všichni hovořit 
a pracovat na něm, tak se nám podaří toto školství, které se v současné době 
celorepublikově nachází ve velké krizi vylepšit a zlepšit. Byla bych ráda, kdybychom bez 
ohledu na to, zda jsme v koalici či v opozici spolu nad problémy školství a jejich řešením
diskutovali. Jsem zastáncem otevřeného dialogu a vzájemná důvěra je pro mne osobně 
velmi důležitá, a já se jí budu snažit získat, jak ve vztahu k vám zastupitelkám 
a zastupitelům, tak směrem k odborné pedagogické veřejnosti, žákům, rodičům i místním 
samosprávám. Závěrem poukážu na zákon o krajích, ve kterém se uvádí: „Kraj je povinen 
pečovat o zachování a rozvoj svého majetku tedy i škol“, a to znamená, že to nám bylo
pro následující 4 roky svěřeno a musíme se starat, rozšiřovat a pečovat. Pevně věřím, že 
společně to dokážeme.“

Mgr. Korytář
 „Pane hejtmane, přijde mi vůči těm, co se zde představují, že ti zastupitelé, kteří opustili 

jednací místnost a jsou na chodbách, je hodně neslušné.“

Martin Půta
 „Vždy po ukončení přestávky, vyzývám všechny zastupitele, aby zaujali svá místa. Ale je 

to jejich postoj k mandátům, které přijali do tohoto ZK. Je to jejich svobodná vůle, jak se 
svým mandátem naložit.“

Mgr. Cikl
 Jasně a srozumitelně vysvětlil, jak vyplnit hlasovací lístek. Řekl, že v případě nepřevzetí 

volebního lístku bylo zaznamenáno „odmítl převzít“. 
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Přestávka 14.55 – 15.02 hodin.

Mgr. Cikl
 Po sečtení hlasů sdělil výsledek hlasování, že členkou Rady Libereckého kraje, řízení 

resortu školství, mládeže a zaměstnanosti se stala Alena Losová, dipl.um.

Výsledek tajné volby:
HLASOVÁNÍ Č.:  21 PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

21 členů zastupitelstva odmítlo převzít hlasovací lístek. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 18/IV/12/ZK
Volba člena Rady Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

v o l í

Alenu Losovou, dipl.um., členkou Rady Libereckého kraje,

s t a n o v u j e

že Alana Losová, dipl.um., členka Rady Libereckého kraje, je uvolněna pro výkon této 
funkce ode dne 27. 11. 2012

a  s v ě ř u j e

Aleně Losové, dipl.um., člence Rady Libereckého kraje, řízení resortu školství, mládeže 
a zaměstnanosti.

21. Volba člena Rady Libereckého kraje
Mgr. Cikl
 Požádal předsedy klubů o předložení návrhů na člena rady. 

Diskuze:
Lena Mlejnková, předseda klubu SLK
 Za koalici SLK a ZpLK navrhuji, Mgr. Petra Tulpu.

Mgr. Petr Tulpa
 „Vážený pane hejtmane, vážené kolegyně, vážení kolegové, vážení přítomní. Jmenuji se 

Petr Tulpa a kandiduji na post uvolněného člena Rady Libereckého kraje v oblasti 
sociálních věcí. Na úvod sděluji, že s nominací souhlasím a přijímám ji. Jsem původním 
povoláním učitel, vystudoval jsem Přírodovědeckou fakultu Palackého v Olomouci, obor
matematika a zeměpis. Je mi 54 let, narodil jsem se ve Vsetíně. Postupně 20 let jsem učil 
na středních školách, prošel jsem funkcemi zástupce ředitele školy a ředitele školy. V roce 
2002 jsem vstoupil do politického života, ale nepočítám čtyři roky v komisích. V roce 
2002 jsem se stal zastupitelem města Jablonce nad Nisou za nezávislé, v roce 2006 jsem 
kandidoval za Domov nad Nisou za nezávislé, stal jsem se starostou města Jablonce nad 
Nisou. V roce 2010 jsem se stal místostarostou za stejné politické sdružení. Navrhovaný 
post člena Rady Libereckého kraje v oblasti sociální věcí, jsem ochoten přijmout, protože 
chci posun v kvalitě a navázat na nastavení stávajících procesů v oblasti sociálních věcí,



Zápis z ustavujícího zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje konaného dne 27. 11. 2012

Strana 26 z 41

stejně tak, jako stabilizaci financování tohoto resortu. V sociální problematice pracuji 
5 let a zakládal jsem společně s kolegy komunitní plánování v Jablonci nad Nisou. 
Zakládal jsem systém sociálních služeb v Jablonci nad Nisou. Prioritou bude i nadále 
ukotvit sociální služby v systému hlavních směrů Libereckého kraje a společně se všemi si 
myslím, že dáme dohromady konečně hospicovou péči v Libereckém kraji a vytvoříme 
směry vývoje sociální péče v návaznosti na změnu financování sociálních služeb, protože 
nás čeká velký třesk v roce 2014.“

Mgr. Cikl
 Jasně a srozumitelně vysvětlil, jak vyplnit hlasovací lístek. Řekl, že v případě nepřevzetí 

volebního lístku bylo zaznamenáno „odmítl převzít“. 

Přestávka 15.18 – 15.28 hodin.

Mgr. Cikl
 Po sečtení hlasů sdělil výsledek hlasování - členem Rady Libereckého kraje, řízení resortu 

sociálních věcí, se stal, Mgr. Petr Tulpa.

Výsledek tajné volby:
HLASOVÁNÍ Č.:  22 PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

21 členů zastupitelstva odmítlo převzít hlasovací lístek. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 19/IV/12/ZK
Volba člena Rady Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

v o l í

Mgr. Petra Tulpu, členem Rady Libereckého kraje,

s t a n o v u j e

že Mgr. Petr Tulpa, člen Rady Libereckého kraje, je uvolněn pro výkon této funkce ode dne 
27. 11. 2012

a  s v ě ř u j e

Mgr. Petru Tulpovi, členovi Rady Libereckého kraje, řízení resortu sociálních věcí.

22. Volba člena Rady Libereckého kraje
Mgr. Cikl
 Požádal předsedy klubů o předložení návrhů na člena rady. 

Diskuze:
Lena Mlejnková, předseda klubu SLK
 Za koalici SLK a ZpLK navrhuji, Vladimíra Mastníka.

Vladimír Mastník
 „Vážení kolegové, dámy a pánové, souhlasím s kandidaturou na post radního pro 

dopravu. Jsem starostou města Lomnice nad Popelkou. Jsem starostou od roku 1998.
Patřím zřejmě k nejstarším krajským zastupitelům. V prvních krocích, pokud mi dáte
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důvěru, mě čeká několik důležitých úkolů. Řešení likvidace škod po povodních v roce 
2010, řešení finančních záležitostí s tím souvisejících. Zajištění chodu činnosti krajských 
organizací související s údržbou krajských komunikací a dopravní obslužností. 
S nástupem bych chtěl být okamžitě účasten všech výběrových řízení a dalších akcí
souvisejících s dopravou. Budu se úporně snažit v rozpočtu kraje prosadit pro dopravu
maximální množství finančních prostředků. Panu Šámalovi chci říci, že ten, kdo pracoval
ve veřejné správě, dobře ví, že post starosty se neopouští rychle nebo během týdne, bylo 
by to nekorektní vůči voličům. Rada města Lomnice nad Popelkou navrhuje mě, abych
vykonával funkci starosty jako neuvolněný, s tím, že posílíme pozici o jedno místo 
místostarosty.“

Mgr. Cikl
 Jasně a srozumitelně vysvětlil, jak vyplnit hlasovací lístek. Řekl, že v případě nepřevzetí 

volebního lístku bylo zaznamenáno „odmítl převzít“. 

Přestávka 15.43 – 15.51 hodin.

Mgr. Cikl
 Po sečtení hlasů sdělil výsledek hlasování - členem Rady Libereckého kraje, řízení resortu 

dopravy, se stal, Vladimír Mastník.

Výsledek tajné volby:
HLASOVÁNÍ Č.:  23 PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

21 členů zastupitelstva odmítlo převzít hlasovací lístek. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 20/IV/12/ZK
Volba člena Rady Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

v o l í

Vladimíra Mastníka, členem Rady Libereckého kraje,

s t a n o v u j e

že Vladimír Mastník, člen Rady Libereckého kraje, je uvolněn pro výkon této funkce ode dne 
27. 11. 2012

a  s v ě ř u j e

Vladimíru Mastníkovi, členovi Rady Libereckého kraje, řízení resortu dopravy.

23. Volba člena Rady Libereckého kraje
Mgr. Cikl
 Požádal předsedy klubů o předložení návrhů na člena rady. 

Diskuze:
Lena Mlejnková, předseda klubu SLK
 Za koalici SLK a ZpLK navrhují Ivanu Hujerovou.
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Ivana Hujerová
 „Vážený pane hejtmane, vážení zastupitelé, vážení kolegové, vážení spoluobčané. Jmenuji

se Ivana Hujerová, je mi 49 let, do zastupitelstva jsem kandidovala za Změnu pro 
Liberecký kraj a jsem bez politické příslušnosti. Pracuji jako vedoucí kulturního střediska 
ve Smržovce. Mám tam na starosti nejen kulturu jako takovou, ale také cestovní ruch,
regionální rozvoj, granty a dotace. V rámci své funkce spolupracuji s turistickým
regionem Jizerské hory, příležitostně s regionem Český ráj. Jsem zakládající členkou 
spolku občanské sounáležitosti „Zvony“, což je sdružení pro komplexní rozvoj 
mikroregionu Tanvaldsko, kde pracuji od roku 2000. Toto sdružení mimo jiné realizovalo 
s podporou Ministerstva zahraničních věcí tříletý program „EU s námi“. Jako členka 
certifikační komise pro regionální výrobek Jizerské hory a jako kontaktní osoba pro 
takzvané malé výrobce regionálních výrobků produktů spolupracuji s místní akční 
skupinou Frýdlantsko a jako členka pracovní skupiny jsem se podílela na vzniku 
1. strategie trvale udržitelného rozvoje Libereckého kraje. Od roku 2001 jsem součástí 
„Československo Polsko americké platformy“, která má neoficiální název „Babinec“, 
a tato platforma jeho členy vzdělává a podporuje v oblastech od místního partnerství až 
po trvale udržitelnou mezinárodní spolupráci. V roce 2001 jsem se seznámila s metodou 
tvorby vize komunity, což je metoda participativního komunitního plánování, kdy
o problému jednají a rozhodují právě ti, kterých se problém týká. Může to být škola, obec,
úřad a může to být odbor úřadu. To je mým cílem, naslouchat při jakémkoliv úkolu,
odborném či politickém, lidem, kterých se ten problém týká. Podle svých schopností, 
dovedností a zkušeností a podle svého nejlepšího vědomí a svědomí navrhnout řešení 
tohoto problému a za pomoci odborníků tento problém uvést do života. Pokud budu do 
funkce radní pro hospodářství a regionální rozvoj, evropských projektů a rozvoje venkova 
zvolena, udělám vše pro to, abych na svých úkolech pracovala k nejvyššímu dobru všech 
zúčastněných.“

Mgr. Cikl
 Jasně a srozumitelně vysvětlil, jak vyplnit hlasovací lístek. Řekl, že v případě nepřevzetí 

volebního lístku bylo zaznamenáno „odmítl převzít“. 

Přestávka 16.05 – 16.15 hodin.

Mgr. Cikl
Po sečtení hlasů sdělil výsledek hlasování - členkou Rady Libereckého kraje, řízení resortu
hospodářského a regionálního rozvoje, evropských projektů a rozvoje venkova, se stala Ivana 
Hujerová.

Výsledek tajné volby:
HLASOVÁNÍ Č.:  24 PRO: 23 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

21 členů zastupitelstva odmítlo převzít hlasovací lístek. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 21/IV/12/ZK
Volba člena Rady Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

v o l í
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Ivanu Hujerovou, členkou Rady Libereckého kraje,

s t a n o v u j e

že Ivana Hujerová, členka Rady Libereckého kraje, je uvolněna pro výkon této funkce ode 
dne 27. 11. 2012

a  s v ě ř u j e

Ivaně Hujerové, člence Rady Libereckého kraje, řízení resortu hospodářského a regionálního 
rozvoje, evropských projektů a rozvoje venkova.

24. Změna rozpočtu - rozpočtové opatření č. 295/12 - zapojení finančních prostředků ze 
Souhrnné žádosti o dotaci z Národního fondu k opatřením Fondu solidarity EU 
č. 5 a č. 6 do rozpočtu Libereckého kraje a poskytnutí účelových dotací oprávněným 
žadatelům
Předkladatel: RNDr. Příkaský
 „Stručně uvedu, proč na ustavujícím zastupitelstvu kraje dáváme tento materiál. Je to 

ryze z praktického důvodu. Vzhledem k tomu, že na dalším plánovaném zastupitelstvu 
kraje by mohlo dojít k prodlení. Jedná se o to, že z národního fondu k opatření Fondu 
solidarity výzvy č. 5 a 6, nám byly poukázány finanční prostředky z Ministerstva financí 
a ty bychom v daném termínu do 21. 12. tak, jak je celý tento program nastaven nestihli 
distribuovat obcím, sepsat s nimi smlouvy apod. Jedná se celkem o 13 obcí, které máte 
v návrhu usnesení. Podrobně je popisován celý proces v důvodové zprávě. Je tam 
i zmínka o souhrnných žádostech v předcházejícím období. Ty už jsou vyřízeny, takže
v tomto případě se jedná o částku 50 827 955 korun. Měli jste možnost si důvodovou 
zprávu jistě prostudovat. Je to i opatření nutných obnovení základních funkcí 
poškozeného majetku na území v důsledku povodní ze srpna 2010.“

Diskuze:
Martin Půta
 „Informuji o tom, že jedna z obcí, která je zahrnuta v seznamu žadatelů je i město Hrádek 

nad Nisou. Necítím se v této věci být ve střetu zájmu. Byl bych rád, abyste tuto informaci 
věděli, protože jsem v tuto chvíli statutárním zástupcem, jak Libereckého kraje, tak 
jednoho z příjemců.“

Ing. Canov
 „To, co říkal pan hejtman, se týká i mne. Jednou z obcí je město Chrastava a též se 

necítím podjatý.“ 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 22/IV/12/ZK
Změna rozpočtu - rozpočtové opatření č. 295/12 - zapojení finančních prostředků ze 
Souhrnné žádosti o dotaci z Národního fondu k opatřením Fondu solidarity EU 
č. 5 a č. 6 do rozpočtu Libereckého kraje a poskytnutí účelových dotací oprávněným 
žadatelům

Zastupitelstvo kraje po projednání

s c h v a l u j e

změnu rozpočtu - rozpočtové opatření č. 295/12, kterým se navyšuje příjmová část rozpočtu 
kraje ve výši 50 827 955,85 Kč o finanční prostředky na základě Souhrnných žádostí o dotaci 
z Národního fondu k opatřením Fondu Solidarity EU č. 5 a č. 6 a současně i výdajová část 
rozpočtu o 50 827 955,85 Kč v kapitole 914 02



Zápis z ustavujícího zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje konaného dne 27. 11. 2012

Strana 30 z 41

a  r o z h o d u j e

o poskytnutí dotace z kapitoly 914 02 subjektům:

Příjemce IČ Dotace

Mníšek 00263001 1 568 241,98

Nové Město pod Smrkem 00263036 186 958,00

Višňová 00263265 1 182 996,26

Heřmanice 00672068 607 780,80

Raspenava 00263141 671 788,00

Kunratice 46744967 488 414,26

Chrastava 00262871 10 199 577,44

Bílý Kostel nad Nisou 00672106 7 699 618,00

Frýdlant 00262781 3 725 305,20

Lázně Libverda 00671983 2 370 500,40

Dolní Řasnice 00262757 55 053,00

Krásný Les 00672009 133 907,60

Hrádek nad Nisou 00262854 21 937 814,91

HLASOVÁNÍ Č.:  25 PRO: 43 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

Nehlasoval 1 člen zastupitelstva kraje.

25. Programové prohlášení koalice Libereckého kraje a jednotlivých resortů
Předkladatel: Martin Půta
 „Na začátku dnešního jednání jsem poměrně intenzivně naslouchal, panu Mgr. Ciklovi.

Chci jako předkladatel tohoto bodu vyhovět námitkám. Nebudu v této věci navrhovat 
žádné usnesení. Chtěl bych požádat zastupitele, aby si tento materiál vzali jako pracovní. 
Programové prohlášení Rady Libereckého kraje, jak už jsem konstatoval v diskuzi, bude 
předloženo Radě Libereckého kraje a Zastupitelstvu Libereckého kraje do konce února 
2013. Bude pod názvem „Programové prohlášení Rady Libereckého kraje“ a bude určitě 
prostor, aby bylo projednáno i v odborných komisích a výborech zastupitelstva kraje.
Materiál bude konkrétnější, než je teď, protože se jedná především o programový průnik 
Starostů pro Liberecký kraj a Změny pro Liberecký kraj.“

Diskuze:
Mgr. Cikl
 Poděkoval za stažení. Sdělil, že připomínky k tomuto prohlášení určitě budou. Poděkoval

za materiál bez návrhu na usnesení. 

26. Zřízení výborů Zastupitelstva Libereckého kraje a stanovení počtu členů
jednotlivých výborů
Předkladatel: Martin Půta
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Diskuze:
Ing. Pešek
 Vznesl výtku k názvu: Výbor výchově, vzdělání a zaměstnanosti. Chybí, tam výbor 

sportu. Do příštího jednání by nechal na zvážení název, protože tento výbor bude mít dva 
členy rady.

Martin Půta
 Sdělil, že volba členů do zastupitelských výborů, bude navrhována volbou aklamací. 

Lena Mlejnková
 Doplnila, že bude vytvořen formulář, který umožní písemný souhlas s kandidaturou do 

výboru člena výboru. V případě, že se nemohou zúčastnit volby, tzv. prohlášení
zastupitelstva kraje písemně svůj souhlas s kandidaturou do výboru. Kromě předsedů 
a místopředsedů výborů, kteří se musí vyslovení souhlasu zúčastnit. 

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 23/IV/12/ZK
Zřízení výborů Zastupitelstva Libereckého kraje a stanovení počtu členů jednotlivých 
výborů

Zastupitelstvo kraje po projednání

z ř i z u j e

pro funkční období 2012-2016 tyto výbory Zastupitelstva Libereckého kraje:

- Výbor finanční s celkovým počtem členů patnáct,

- Výbor kontrolní s celkovým počtem členů jedenáct,

- Výbor pro výchovu, vzdělávání, zaměstnanost a sport s celkovým počtem členů patnáct,

- Výbor dopravy s celkovým počtem členů patnáct,

- Výbor hospodářského a regionálního rozvoje s celkovým počtem členů patnáct,

- Výbor zemědělství a životního prostředí s celkovým počtem členů patnáct,

- Výbor zdravotnictví s celkovým počtem členů patnáct,

- Výbor sociálních věcí s celkovým počtem členů patnáct,

- Výbor cestovního ruchu, památkové péče a kultury s celkovým počtem členů patnáct.

HLASOVÁNÍ Č.:  26 PRO: 41 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  3 VÝSLEDEK: byl přijat

27. Volba členů Výboru Regionální rady regionu soudržnosti Severovýchod 
za Liberecký kraj
Předkladatel: Martin Půta
 Volba se řídí platným volebním řádem pro volbu zástupců LK v orgánech mimo přímou 

působnost zastupitelstva kraje, uvedenou v zákoně o krajích.

Diskuze:
Lena Mlejnková, předsedkyně klubu SLK
 Navrhla za koalici hlasování veřejné, tedy aklamací.
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Martin Půta
 Nechal hlasovat o druhu volby na místa členů výborů Regionální rady regionů 

soudržnosti Severovýchod za LK.

Hlasování o druhu aklamací:
HLASOVÁNÍ Č.:  27 PRO: 42 PROTI: 1 ZDRŽEL SE:  0 VÝSLEDEK: byl přijat

Nehlasoval 1 člen zastupitelstva kraje.

Mgr. Cikl, předseda volební komise
 Požádal předsedy zastupitelských klubů, aby podávali návrhy na volbu členů výborů 

Regionální rady regionů soudržnosti Severovýchod za LK. 

Mgr. Kadlecová
 Za klub ČSSD nenavrhla žádného člena výboru.

Ing. Pešek
 Za klub KSČM nenavrhl žádného kandidáta.

Lena Mlejnková
 Za klub SLK navrhla Martina Půtu, Ing. Tulpu, Vladimíra Mastníka a PhDr. Maierovou. 

Ing. Beitl
 Za klub ODS navrhl Mgr. Špetlíka.

Josef Jadrný
 Za klub Změny pro Liberecký kraj navrhl Bc. Kocumovou, Mgr. Korytáře a Ivanu 

Hujerovou. 

Mgr. Cikl, předseda volební komise
 Požádal navržené členy do výboru Regionální rady regionů soudržnosti Severovýchod za 

LK, aby vyslovili souhlas s nominací. 
 Nechal hlasovat o jednotlivých členech samostatně. 

Hlasování o Martinu Půtovi:
HLASOVÁNÍ Č.:  28 PRO: 31 PROTI: 1 ZDRŽEL SE:  9 VÝSLEDEK: byl přijat

Nehlasovali 2 členové zastupitelstva kraje.

Hlasování o PhDr. Maierové:
HLASOVÁNÍ Č.:  29 PRO: 33 PROTI: 1 ZDRŽEL SE:  8 VÝSLEDEK: byl přijat

Nehlasoval 1 člen zastupitelstva kraje.

Hlasování o Vladimíru Mastníkovi:
HLASOVÁNÍ Č.:  30 PRO: 34 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  10 VÝSLEDEK: byl přijat

Hlasování o Bc. Kocumové:
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HLASOVÁNÍ Č.:  31 PRO: 29 PROTI: 3 ZDRŽEL SE:  12 VÝSLEDEK: byl přijat

Hlasování o Ivaně Hujerové:
HLASOVÁNÍ Č.:  32 PRO: 31 PROTI: 1 ZDRŽEL SE:  12 VÝSLEDEK: byl přijat

Hlasování o Mgr. Tulpovi:
HLASOVÁNÍ Č.:  33 PRO: 33 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  11 VÝSLEDEK: byl přijat

Hlasování o Ing. Špetlíkovi:
HLASOVÁNÍ Č.:  34 PRO: 33 PROTI: 0 ZDRŽEL SE:  11 VÝSLEDEK: byl přijat

Hlasování o Mgr. Korytářovi:
HLASOVÁNÍ Č.:  35 PRO: 26 PROTI: 5 ZDRŽEL SE:  13 VÝSLEDEK: byl přijat

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 24/IV/12/ZK
Volba členů Výboru Regionální rady regionu soudržnosti Severovýchod za Liberecký 
kraj

Zastupitelstvo kraje po projednání

v o l í

v souladu s § 16d odst. 1 zákona č. 248/2000 Sb., o podpoře regionálního rozvoje, ve znění 
pozdějších předpisů, pro funkční období 2012-2016 členy Výboru Regionální rady regionu 
soudržnosti Severovýchod tyto členy Zastupitelstva Libereckého kraje:

- Bc. Martina Půta (SLK)

- PhDr. Hanu Maierovou (SLK)

- Vladimíra Mastníka (SLK)

- Bc. Zuzanu Kocumovou (ZpLK)

- Ivanu Hujerovou (ZpLK)

- Mgr. Petra Tulpu (SLK)

- Mgr. Jana Korytáře (ZpLK)

- Mgr. Otakara Špetlíka (ODS)

28. (29.) Návrh na zrušení usnesení Rady Libereckého kraje
Předkladatel: Lena Mlejnková
Martin Půta, hejtman
 Na začátku dnešního jednání Vás o tomto materiálu informoval Mgr. Stanislav Eichler,

který rozhodl ve smyslu § 62 zákona č. 129/2000 Sb., o krajích, o pozastavení výkonu 
usnesení Rady Libereckého kraje č. 1498/12/mRK ze dne 5. listopadu 2012. Toto 
rozhodnutí se týká přidělení veřejné zakázky „Údržba pozemních komunikací ve 
vlastnictví Libereckého kraje a ve správě Krajské správy silnic Libereckého kraje 
od 1. 5. 2013“, v souladu se zákonem o krajích byl tento návrh předložen do dnešního 
jednání Zastupitelstva Libereckého kraje. Protože pan Stanislav Eichler už není členem 
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tohoto zastupitelstva kraje, tak si osvojila jeho původní návrh paní zastupitelka Lena 
Mlejnková, která nás seznámí s návrhem usnesení. 

Diskuze:
Lena Mlejnková
 Materiál všichni zastupitelé obdrželi na stůl. 
 „Důvody tohoto rozhodnutí spočívají především ve skutečnosti, že finanční závazky 

vyplývající z příkazní smlouvy, překračují alokovaný objem finančních prostředků 
určených k plnění předmětu smlouvy v rámci schvalovaného rozpočtového výhledu rady 
kraje na období let 2013 – 2016. Dále je smlouva cenově nevýhodná, než smlouva 
uzavřená na uplynulé období bez toho, aby bylo řádně zdůvodněno zvýšení jednotkových 
cen. Řádně zdůvodněná není ani doba trvání smlouvy na 2 roky, která byla stanovena bez 
výběrového řízení.“

 „Já jsem se stala předkladatelem, protože jsme obdrželi tento materiál od pana Eichlera.
Ten již není zastupitelem Libereckého kraje, takže Vám jej předkládám k projednání.“

Ing. Čáp
 „Dobrý den, dámy a pánové, já jsem nebyl předkladatelem ani zpracovatelem toho 

materiálu. Byl jsem při všech jednáních, proto vás budu stručně informovat. Jedná 
se o veřejnou zakázku na údržbu pozemních komunikací ve vlastnictví Libereckého kraje 
od května 2013. V současné době je platná příkazní smlouva na údržbu pozemních 
komunikací ve vlastnictví Libereckého kraje, která byla schválena na období od 1. 1. 2012
do 30. dubna 2013. Co se týká neschválení tohoto dnešního bodu, neohrozí to údržbu 
pozemních komunikací ve vlastnictví Libereckého kraje. Materiál byl předložený na dobu 
trvání 3 let, ale schválen byl na dobu 2 let. V rámci projednávání na úřadě, byly 
dohodnuty nějaká pravidla v době 1 roku.“

František Chot
 „Zakázka je poměrně velkého objemu a překvapuje mě rozhodnutí bývalého pana 

hejtmana, protože pokud jsem tady v kuloárech pochytil informace, neměl jsem možnost si 
to ověřit někde v zápisech, tak v radě kraje sám pro něj hlasoval a najednou se rozhodl 
takto, jak tady před námi leží rozhodnutí. Já osobně nemohu takovéto rozhodnutí 
podpořit.“

Martin Sepp
 „Já si myslím, že revokace tohoto usnesení, které přijala rada kraje, je nesprávná cesta.

V platnosti je příkazní smlouva, která má dobu trvání do 30. 4. 2013. My jsme měli jediné
„dilema“ zda příkazní smlouvu udělat na 3 roky, jak původně navrhovala společnost 
Silnice LK nebo na 1 rok. Myslím si, že bude politický konsensus. V rámci nové rady kraje 
jsme se rozhodli udělat kompromis na 2 roky. Je třeba si uvědomit, že Silnice LK nejsou 
cizí společnost, ale jsou společnost vlastněná Libereckým krajem. V minulosti se 
vypisovala soutěž na údržbu silnic, nicméně soutěž potom byla zrušena, a to především 
z technických důvodů. Jeden z důvodů byl nevyjasněný krajský dispečink v návaznosti na 
údržbu silnic první třídy v rámci ŘSD a státu. Doporučuji revokaci neschválit, nechat 
v platnosti smlouvu na 2 roky a v tomto období připravit veřejnou soutěž, která by byla 
vyhlášena.“

Ing. Tita
 Upozornil, že si někteří mylně představují, že údržba komunikací v zimě končí příkazní 

smlouvou v dubnu a pak už není potřeba. Není to pravda.



Zápis z ustavujícího zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje konaného dne 27. 11. 2012

==================================================================

Strana 35 z 41

 Zeptal se paní Mlejnkové, zda ví, jak rada kraje hlasovala. 

Martin Půta
 V této věci je celkem nepodstatné, jakým způsobem rozhodovala rada kraje. Je podstatné 

to, že pan hejtman Eichler v době, kdy ještě vykonával funkci hejtmana, rozhodl 
o pozastavení tohoto usnesení a my se v tuto chvíli usnesením zabývat musíme. Rozhodl,
že pro výkon šetření pozastaví, takové je jeho právo, které vyplývá ze zákona o krajích 

 a on tohoto práva využil. Bohužel není přítomen mezi námi, abychom se ho na to zeptali.

Ing. Canov
 Přihlásil se, jako předseda návrhové komise a sdělil, že dle § 62 hejtman Mgr. Eichler 

pozastavil výkon usnesení rady kraje, má-li za to, že je usnesení nesprávné. Zastupitelstvo
kraje musí rozhodnout.

JUDr. Němec
 Hejtman má právo pozastavit usnesení rady kraje, pokud se domnívá, že je nesprávné. 

Pokud nebude toto usnesení zrušeno, tak dle našeho názoru s Mgr. Ulmannem. Usnesení, 
které bude pozastaveno, nabývá platnosti a je dle něho potřeba konat. 

Martin Sepp
 Mgr. Eichler nebyl účasten na radě kraje, kde všechny tyto důvody byly řešeny. Nemohl 

si vyslechnout argumenty pro a proti. Důvody, které říkala paní Mlejnková za pana 
Eichlera, jsou nesmyslné. 

Ing. Canov, předseda návrhové komise
 Sdělil následující, že § 40 odstavec 2, v kladném usnesení rozhodnutí nebo volbě 

zastupitelstva kraje je třeba souhlasu nadpoloviční většiny všech členů zastupitelstva,
to znamená, že pokud nedojde k souhlasu nadpoloviční většiny všech členů zastupitelstva
kraje, žádné platné rozhodnutí není přijato. § 62 uvádí, hejtman pozastaví a věc pak 
předloží k rozhodnutí nejbližšímu zasedání zastupitelstva, to znamená, že pokud nebude 
přijato usnesení, kde 23 či více zastupitelů bude hlasovat pro, pak nebylo přijato usnesení.

Martin Půta 
 Ocitoval § 35 zákona o krajích - zastupitelstvo kraje rozhoduje, o zrušení usnesení rady 

kraje jsou-li mu předložena rozhodnutí podle § 62 z čehož podle jeho názoru vyplývá, že 
pokud zastupitelstvo kraje nerozhodne o zrušení usnesení rady kraje, tak to usnesení 
zůstává v platnosti. Mgr. Eichler rozhodnutí usnesení nezrušil, pouze jeho výkon 
pozastavil.

Ing. Canov
 Zákon nemluví o tom, že věc se předloží k rozhodnutí. 

Mgr. Korytář
 „Snad tady existuje nějaká většinová vůle, jak se k tomuto návrhu postavit. Chtěl bych 

navrhnout ukončení rozpravy k tomuto bodu a případně o situaci můžeme dál diskutovat, 
pokud návrh usnesení nebude přijat.“

Martin Půta
 „Pokud zastupitelstvo kraje tímto hlasováním potvrdí pozastavení toho kroku, panem 

hejtmanem Eichlerem, tak se nestane nic jiného, než že se materiál vrátí zpátky 
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k projednání do rady kraje. Dnes jsem signalizoval předsedům zastupitelských klubů, že 
vzhledem k tomu, že se jedná o 255 milionů ročně z rozpočtu kraje, tedy více než 
10 procent daňových příjmů kraje. Rada kraje zcela jistě tuto záležitost předloží 
k projednání zastupitelstvu kraje, tak aby ten názor, který k této věci budeme mít, nebyl 
jen názor koalice, ale názor celého zastupitelstva kraje. Dle mého názoru se nestane nic 
jiného, než že se materiál znovu projedná. Musím říci, že největší můj osobní problém byl 
v tom, že rada kraje v době, kdy vykonávala funkci rady kraje, ale již to bylo v době po
řádných krajských volbách, rozhodovala o záležitosti z mého pohledu odkladné. Ale 
o záležitosti, která ovlivňuje rozpočet Libereckého kraje dle usnesení na více než 1 rok,
a to způsobem více než podstatným, protože znovu opakuji, jedná se o více než 10 procent 
objemu ročních daňových příjmů Libereckého kraje. Není to tedy rozhodnutí nepodstatné, 
které by nemohlo počkat na ustanovení nového vedení kraje a na volbu nové rady kraje,
která se tomu bude samozřejmě bezodkladně věnovat.“

Martin Sepp
 „Požádal bych, zda by právní záležitosti mohl vysvětlovat JUDr. Němec, který má právní 

vzdělání a nikoliv pan Canov, který právní vzdělání nemá, pokud mi je známo. Zimní 
údržba stávala daleko více, než stojí nyní.“

Martin Půta
 „Nemám zásadní spor o tom nehodnotil jsem výšku objemu v minulým období, ale výšku 

objemu vůči daňovým příjmům, to se musíme shodnout na tom, že to je více než 10 % 
daňových příjmů Libereckého kraje. Do budoucnosti bych požádal, abychom se zdrželi 
vyjádření, které hodnotí kvalitu názoru ostatních zastupitelů rozšiřující jeho vzdělání.
Myslím si, že v tomto zastupitelstvu má právo vystoupit kdokoliv, s jakýmkoliv názorem 
a věřím, že se postupem času naučíme ty názory respektovat, i když to někdy je poměrně 
bolestivé.“

Hlasování o návrhu usnesení:
USNESENÍ č. 25/IV/12/ZK
Návrh na zrušení usnesení Rady Libereckého kraje

Zastupitelstvo kraje po projednání

r o z h o d u j e

v souladu s ust. § 35 odst. 3 zákona č. 129/2000 Sb., o krajích (krajské zřízení), ve znění 
pozdějších předpisů, o zrušení usnesení Rady Libereckého kraje č. 1498/12/mRK ze dne 
5. listopadu 2012.

HLASOVÁNÍ Č.:  36 PRO: 27 PROTI: 7 ZDRŽEL SE:  10 VÝSLEDEK: byl přijat

29. (28.) Náměty a připomínky
Mgr. Jaromír Dvořák
 „Pokud dle mého názoru někdo navrhne ukončení diskuze, tak by mělo následovat 

procedurální hlasování s tím, že dokončí diskuzi ti, kteří jsou přihlášeni. To k jednacímu 
řádu.“

 Požádal radní pro školství, paní Losovou, aby připravila materiál do rady kraje. Důvodem 
je, aby se rada kraje zabývala, případně revokovala rozhodnutí o plošném zavedení 
příjímacích zkoušek na školách zřizovaných Libereckým krajem. Dokonce se stanovením 
hranice, kdy má být student přijímán na gymnázium, případně odbornou školu či do 
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učňovského zařízení. Domnívám se, že toto rozhodnutí bývalého vedení nebo rady kraje 
znamená poškození žáků potažmo studentů Libereckého kraje, pokud tak není v celé 
republice. 

 „Byl bych rád, aby mi paní Losová do příštího jednání zastupitelstva kraje sdělila, kdy 
byla podána přihláška pana Mgr. Cikla na ředitele příspěvkové organizace Libereckého 
kraje Střední průmyslové školy stavební. Jaké bylo složení výběrové komise, kdo podal 
návrh na svolání mimořádného jednání rady kraje, která pana Mgr. Cikla do funkce 
jmenovala. Minimálně chci poukázat na morální roviny tohoto rozhodnutí.“

Ing. Pešek
 „O přetrvávajících pochybnostech o projevu svobodné a vážné vůle, paní Nedvědické, ve 

věci její rezignace, je náš klub KSČM připraven podat žalobu, podle zákona o volbách do 
kraje v dané lhůtě. Přes toto stanovisko bych chtěl ujistit, jak zvolené vedení kraje, tak
ostatní zastupitele, že náš klub KSČM je připraven samozřejmě velice seriózně jednat 
o veškerých problémech občanů tohoto kraje a samozřejmě v rozumné míře se podílet na 
schvalování předložených materiálů.“

Martin Půta
 „Musím říci, že nově zvolené vedení kraje plně respektuje svobodnou možnost každého 

občana této země a tedy zastupitelů zvolených za KSČM využít jakéhokoliv soudního 
či opravného prostředku, přezkoumání jakéhokoliv rozhodnutí, a to včetně rezignace, paní 
Nedvědické a jmenování zastupitelem pana Ing. Opatrného. Budeme samozřejmě 
případné rozhodnutí soudu nebo jiný opravný prostředek v této věci plně respektovat.“

Ing. Tita
 „Pane hejtmane, chtěl bych se vrátit k vašemu prvnímu projevu po zvolení. Kdy jste 

zpochybnil vztah klubu KSČM k demokracii tím, že odešla před volbami. Dovolil bych si 
jednak upozornit na to, protože tím se zjednodušila práce volební komise, neboť nemusela 
počítat třiadvacet neplatných hlasů. Dovolím si, připomenout chování klubu Starostů pro 
Liberecký kraj v minulém zastupitelstvu kraje, kdy provedli podobný krok před volbou 
člena výboru za KSČM anebo, kdy po neúspěšné volbě do čela výboru kontrolního, zde též 
odešli a dále se zastupitelstva kraje nezúčastnily.“

 „Chtěl bych poprosit, zda by bylo možné získat záznam nebo kopii záznamu z ustavujícího 
ZK jednak, abych umožnil těm občanům, kteří o to mají zájem a nestihli přímý přenos,
aby se mohli pokochat tímto bojem o korýtka. Na adresu mé osoby, i když nebyla 
jmenována, zaznělo od jednoho z koaličních zastupitelů, jakýsi náznak podezření 
z korupce. Nikdy jsem korupčně nejednal, a mám dost diskuze o svojí osobě a hodlám se 
k tomu nějakým způsobem vyjádřit.“

Mgr. Cikl
 Apeloval na to, aby se dodržoval jednací řád. 
 „Nechápu programové prohlášení koalice, které nám bylo předloženo. V oblasti školství 

a vzdělávání je jeden z bodů, že v zájmu zvýšení kvality přijímání žáků ke vzdělávání 
v maturitních oborech včetně víceletých gymnázií, se bude požadovat po řediteli středních 
škol, aby při posuzování výběru žáků ke studiu využívali testů s 9. respektive 5. ročníků
nebo povinných přijímacích zkoušek. Nevím teď, jestli tedy člen koalice vlastně četl toto 
programové prohlášení.“

Mgr. Ulmann
 Krajský úřad má vše zkonzultováno s Úřadem pro ochranu osobních údajů, takže to lze 
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vydat.

Ing. Tvrzník
 Záznam je hotový a předáme ho poté předsedům zastupitelských klubů. 

PhDr. Hudec
 Všichni zastupitelé obdrželi na stůl dopis od „Poskytovatelů sociálních služeb 

v Libereckém kraji“. Požádal o projednání této záležitosti před všemi ostatními členy 
zastupitelstva kraje.

Ing. Tulpa
 „Dopis jsem obdržel, a bude to určitě předmětem prvního jednání. Nejenom asi výboru 

sociálních věcí, ale i Rady Libereckého kraje. Obávám se, zda tato věc bude řešitelná 
rychle a v rámci rozpočtu anebo mimořádně. Podle mě to nebude možné, a pokud to bude 
součásti rozpočtu, tak to bude poměrně velký boj. Obávám se, že zde bude finančně velký 
problém.“

František Chot
 „Dotázal se na některé materiály, které obdrželi všichni zastupitelé do desek - Směrnice 

rady kraje č. 1/2011. Zákon o krajích ve svém § 35 odst. 2 písm. q, pokud se nemýlím,
stanoví, že zásady odměňování neuvolněných členů zastupitelstva stanoví zastupitelstvo.
Tento materiál se jmenuje Směrnice rady kraje. Teď nevím, jak to vzniklo. Ten materiál je
historický z roku 2011. Takže je to spíš jenom takový podnět, aby to někdo přezkoumal.
Navazují na to i další 2 materiály - Zásady č. 1/2012 a Zásady č. 2/2012, to jsou 
materiály naprosto anonymní, z kterých není zřejmé kdo, kdy je přijal, jakým usnesením.
Takže bych chtěl poprosit, aby se to uvedlo do nějakého souladu s ustanoveními zákona.“

 Vrátil se k výzvě pana hejtmana, před chvílí, že jste řekl, že bychom měli spolupracovat 
a neměli bychom být na sebe ošklivý, když použiji tento termín. „Možná se vrátím ještě 
víc na začátek tohoto zastupitelstva, tak prosím začněte s těmi výzvami ve svém klubu.
Třeba panu Mgr. Dvořákovi, který mě poměrně zbytečně napadl.“

Mgr. Dvořák
 „Upozornil jsem na procedurální hlasování, jak vás pane Chote, tak i pana hejtmana 

Půtu.“
 „Prohlášení jsem nejen četl, ale i jsem ho podepisoval. Rozdílem jsou samozřejmě testy,

ale pokud ještě někdo stanovuje hranice, kdy může být na gymnázium a Střední odbornou 
školu a hlavního učebního oborů, to je to co právě kritizuji především.“

Ing. Canov
 „Navrhuji, záznamy zastupitelstva kraje archivovat na stránkách kraje.“

Mgr. Havlík, ředitel KÚ LK
 Záznam z ustavujícího zasedání ZK bude archivován na stránkách kraje. Musí se dořešit 

nějaké technické věci, takže to třeba nebude druhý den, ale v nějakém krátkém časovém 
horizontu, ano. 

Alena Losová, dipl. um. 
 Reagovala na Mgr. Dvořáka a Mgr. Cikla. Dostali se ke mně připomínky ředitelů škol,

kteří nesouhlasí s hranicí, která je tam nyní.
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Pavel Petráček
 „Zmínil se o dopise, který všichni zastupitelé obdrželi na stůl od Poskytovatele sociálních 

služeb v LK. Tento projekt se týká všech občanů LK, kteří využívají služby sociální 
prevence, nejen starých občanů. Poskytovatelé, kteří do tohoto projektu šli, tak na začátku 
byli upozorněni, že tento projekt je rizikový, že jednoho dne skončí a budou bez finančních 
prostředků. My jsme je s ukončením tohoto projektu písemně obeslali, že si musejí zažádat 
o dotace z dotačního řízení v rámci Ministerstva práce a sociálních věcí, jak na měsíc 
prosinec 2012, tak na celý rok 2013, kdy budou postupně soutěženi noví dodavatelé těchto 
služeb. Tyto poskytovatele jsme k řízení nepřizvali z jednoho prostého důvodu, a to, že by 
se dostali do rozporu se zákonem, že bychom je znovu soutěžili. Projekt byl napsán 
odborníky. Projekt je podán na Ministerstvu práce a sociálních věcí. Věřím tomu, že 
v nejbližších týdnech tento projekt bude schválen a od ledna 2013 se zaktivuje. Problém je 
v tom, že samozřejmě musíme dodržovat zákon o veřejných zakázkách. V sociálních
službách je to o to problematičtější, že pokud se přihlásí jeden poskytovatel, což je 
bohužel taková praxe, tak soutěž musí být opakována. Málo pravděpodobné je, že tento 
projekt se rozjede v lednu 2013.“

Ing. Tulpa
 V tuto chvíli je problémem čas, jak říkal pan Petráček. 

Mgr. Cikl
 Nemůžeme jedním dechem říkat, že chceme vzdělanou společnost a zároveň vlastně 

nevykonávat žádné úsilí. To není možné a přistoupila k tomu většina krajů. Neexistuje 
žádná souvislost s tím, že ve Zlínském a Moravskoslezském kraji dokonce zkoumali
situaci, že nastane čas testování a odcházení studovat do jiných krajů.

Mgr. Korytář
 Informoval, že v případě pochybností o rezignaci paní Blanky Nedvědické, je možné s ní 

hovořit již dne 29. 11. 2012, kdy bude zpět v ČR.

Ing. Tita
 „Chci se vrátit k tomu dopisu poskytovatelů sociálních služeb. Poskytovatelé byli 

upozorněni na to, že programy končí, a že prostředky pravděpodobně nebudou a dá se 
říci, že s velkými jásotem při čerpání IP1 došlo k enormnímu navýšení sociálních služeb 
a některé možná je nadbytečné, a to poskytovatelé museli vědět. Poskytovatelé se obrací 
s žádostmi o poskytnutí finančních prostředků na jednotlivá města, jednotlivé obce, a tedy 
žádám kraj, aby vše bylo s městy a obcemi konzultováno.“

PhDr. Hudec
 Poděkoval, Ing. Tulpovi a panu Petráčkovi, za uklidnění že nehrozí, že by došlo 

k nějakým nevratným záležitostem ohledně sociálních služeb.

Pavel Petráček
 „Nemyslím si, že by došlo k nárůstu služeb. Připravili jsme nový projekt, navazující, kde 

je daleko menší objem 65 milionů korun, kde už tolik poskytovatelů nebude mít tu možnost 
se tohoto projektu účastnit a těm jsme doporučili po dohodě s Ministrem práce 
a sociálních věcí, aby se přihlásili do dotačního řízení Ministerstva práce a sociálních 
věcí. Požádal o podávání informací u této záležitosti.“

Bc. Bursa
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 „Chtěl bych požádat o rozpočet, aby byl probírán na předsedech klubů, abychom si 
k tomu mohli připravit protinávrhy anebo i shodu o protinávrzích.“

Marek Pieter
 „Na rozpočtu LK se již pracuje, tak aby mohl být předložen ve lhůtě, které zde byli 

uvedeny a mohl být odsouhlasen Zastupitelstvem Libereckého kraje, na svém prosincovém 
zasedáním. Samozřejmě veškeré náměty, připomínky budeme rádi, pokud dostaneme 
dopředu, tak aby se mohli prozkoumat, prošetřit zda jsou racionální, zda pomohou
obyvatelům. Předem jen říkám, že určitě připomínku tipu zařadíme do programu G-99,
tak to nebude vyslyšeno.“

Bc. Bursa
 Požádal o prodiskutování rozpočtu LK pro rok 2013 na úrovni předsedů zastupitelských 

klubů. 

Marek Pieter
 „Slibuji, že do konce tohoto týdne obdrží předsedové klubů návrhy rozpočtu, s tím, aby už 

do rady kraje 3. 12. 2012 mohli přijít nějaké návrhy.“

Bc. Bursa
 „Obávám se, že se nám to těžko povede, protože pokud nám do konce tohoto týdne něco 

dáte a už v pondělí budete mít radu kraje, tak návrhy nebudete moci rozhodně zpracovat.
Skutečně bych chtěl, aby to bylo konstruktivní. Počkejme na to, s čím skutečně přijdete, 
protože to bude v podstatě vaše rozhodnutí.“

Martin Půta
 Rada kraje se sejde poprvé 3. 12. 2012 a hlavním tématem bude rozpočet LK na rok 2013.
 „Na lístečcích, které všichni zastupitelé obdrželi, je uvedeno jejich přihlašovací jméno 

a heslo, které použijí pro přihlášení na extranet, kde si stáhnou materiály pro ZK.“

Ing. Bartoňová
 Požádala o informaci pana Tulpu, jakým způsobem bude situace v sociálních oblastech 

řešena. 
 Doporučila, aby rozpočet LK, počítal i s případným provizoriem. 
 „Byla bych ráda, aby se velmi brzo vnímalo to, co jste zahrnuli do programového 

prohlášení. Je to velmi rozsáhlé a bude to velmi těžké pro rozpočet LK, který má být pro 
rok 2013 připraven.“

Mgr. Korytář
 Za klub ZpLK, sdělil panu Tulpovi, že se nemusí připravovat nějak obsáhlý materiál, 

bude stačit krátká informace, jelikož bude na programu rozpočet LK pro rok 2013.

Občan – Pavel Matějka
 „Zastupuje občanské sdružení „Cyklisté Liberecka“. Naše sdružení se zasazuje pro lepší 

podmínky pro občany, kteří používají jako dopravní prostředek kolo. Poděkoval za 
spolupráci a zlepšování podmínek pro cyklisty minulému vedení kraje. Věří, že podpora 
cyklistů neustane, ani v tomto volebním období. Pogratuloval vítězům voleb, k vítězství. 
Věří, že starostové využijí zkušeností z obcí. Hrádek nad Nisou může být svou cyklistickou 
infrastrukturou příkladem pro ostatní místa v kraji.“  
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Martin Půta ukončil ustavující zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje v 17:45 hodin.

Další zasedání zastupitelstva kraje se bude konat dne 18. 12. 2012 od 14 hodin. 

Ověřovatelé zápisu:

……………………………… ………………………………
Mgr. Jan Korytář Mgr. Renata Žatecká

………………………………
Martin Půta

hejtman Libereckého kraje

V Liberci, 5. 12. 2012
Zapsala: Bc. Iveta Jáčová




